
در یکی دیگر از روزهای آلوده اصفهان که سایه سیاهی آسمان   
ر ا احاطه و نفس کشیدن را سخت کرده بود، یک مقام مسئول 
در اداره حفاظت از محیط زیست استان گفت که امسال شدت 

آلودگی هوای اصفهان ۴۵ درصد کاهش یافته است
ما هیچ، ما نگاه !

روشن شدن چراغ اقتصاد 
شهرها در ایستگاه های مترو

فقط مکث و سدمعبر 
ممنوع!

6

بلاتکلیفی در مدیریت؛ تهدیدی جدی برای سلامت 
اصفهان

افزایش ۲۰ درصدی تماس ها با سامانه ۱۳۷ اصفهان

 گوش هایی که »در« و »دروازه« هستند!  گوش هایی که »در« و »دروازه« هستند! 

 مسئول امور کنترل کیفیت هوا در معاونت حمل و نقل شهرداری اصفهان: 
  آلودگی هوا در صدر مسائل کشور باشد 

 تخریب مسجد سیچان ضربه ای به هویت و تاریخ اصفهان
میزبانی که با میراث مهربان نیست!
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روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

شنبه ۱۷ آذر ۱۴۰۳
۵ جمادی الثانی  ۱۴۴۶

۷ دسامبر  ۲۰۲۴
شماره ۴۲۴۴

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

مسیح)ع(  را تبریک می گوییم 
سالروز میلاد حضرت 

5

5

7

5

4

آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان 

با ارزیابی کیفی )روش یکپارچه(
)شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران 2003001205000063(

روابط عمومی شرکت سهامی آب منطقه ای اصفهان

نوبت اول

م الف: 1۸406۸7

مسئولان آموزش و پرورش شهرستان »هرند« و نوسازی مدارس استان اصفهان 
از اقدام برای رفع مشکل سیستم گرمایشی یک دبیرستان دخترانه در شهر اژیه 

در شرق اصفهان خبر دادند.
به گزارش »ایرنا«، به تازگی فیلمی در شــبکه های اجتماعی با مضمون حضور 
دانش آموزان دختر دبیرســتان الزهرا )س( اژیه با پتو در مدرسه منتشر شده 
است؛ در این فیلم تعدادی از دانش آموزان در اعتراض به سردی کلاس ها در پی 
مشکل سیستم گرمایشی و موتورخانه مدرسه با پتو در محوطه مدرسه حاضر 
شدند که با واکنش  بسیاری از سوی کاربران مواجه شد. روابط عمومی آموزش 
و پرورش شهرستان هرند روز چهارشنبه با ارســال توضیحاتی در این زمینه به 
»ایرنا« اعلام کرد: سابقه بروز این مشکل در سیســتم گرمایشی و موتورخانه 
دبیرستان یاد شــده از سال گذشته وجود داشــت و این موضوع باعث سردی 
کلاس ها در زمان برودت هوا شده و نگرانی هایی را برای دانش آموزان و والدین 
آنها ایجاد کرده اســت. در ادامه این توضیحات آمده است: در پی گزارش مدیر 
آموزشگاه در سال قبل موضوع در دستور کار قرار گرفت و پس از بررسی توسط 
پیمانکار و مهندس مربوطه، مشخص شد که مشکل اصلی در لوله انتقال گاز از 

کنتور به موتورخانه بوده که باعث افت فشار گاز و کارکرد نامناسب مشعل ها شده 
است. روابط عمومی آموزش و پرورش هرند عنوان کرد: با وجود این، موتورخانه 
تا ۴۰ درجه سانتیگراد به فعالیت خود ادامه می دهد و همچنین به منظور فراهم 
کردن شرایط مناسب برای دانش آموزان، هیتر برقی در همه کلاس ها و سالن 
آموزشگاه نصب شده اســت. همچنین روابط عمومی آموزش و پرورش هرند 
اعلام کرد: در آذر سال جاری نیز با مساعدت اداره کل نوسازی و تجهیز مدارس 
استان اصفهان مقرر شد این مدرسه در فهرست مناقصه استانداردسازی قرارگیرد 
و پس از تأیید سازمان نظام مهندسی اقدامات لازم برای گازکشی مجدد در آن 
انجام شود. مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان اصفهان نیز درباره 
مشکل پیش آمده برای سیستم گرمایشی دبیرستان الزهرا )س( اژیه گفت: 
این مدرسه از پنج سال گذشته استانداردسازی شده است. ناصر فتحی در گفت 
و گو با »ایرنا« افزود: دلیل اینکه چرا سیستم گرمایشی این مدرسه دچار مشکل 
شده به طور دقیق مشخص نیست، دو احتمال وجود دارد یا فشار گاز کم بوده یا 
نگهداری مناسب نشده است. وی اظهار کرد: دستور داده شده است تا موضوع 

به دقت بررسی و نتیجه برای اقدامات فوری به ما اعلام شود.

شــركت ســهامی آب منطقه ای اصفهان در نظر دارد پروژه بهره برداری، نگهداشت و 

تعمیرات خط انتقال آب از زاینده رود به كاشان به انضمام كلیه ساختمانها، تجهیزات و 
تأسیسات آن را از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی )روش 
یکپارچه( و با شرایط و مشخصات زیر به پیمانكار واجد صلاحیت واگذار نماید. لذا از 
مناقصه گرانی كه تمایل به شرکت در مناقصه مذکور دارند، دعوت می گردد نسبت به 

دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه از سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت )ستاد ایران( به نشانی اینترنتی )www.setadiran.ir( و به شماره فراخوان 

فوق اقدام نمایند.

مبلغ برآورد: ۶۳۶,98۷,۲۶9,۱۴۵ ریال )ششــصد و سی و شش میلیارد و نهصد و 

هشتاد و هفت میلیون و دویست و شــصت و نه هزار و صد و چهل و پنج ریال( و بر 
مبنای فهرست بهای واحد پایه رشته بهره برداری و نگهداشت تجهیزات برقی، کنترل و 

ابزار دقیق تاسیسات آب و فاضلاب ، راهداری ، بهره برداری و نگهداری تاسیسات آب 
شرب ۱۴۰۳ است.

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: ۲۵,۳۳9,۷۴۵,۳8۳ ریال )بیست و پنج 

میلیارد و سیصد و سی و نه میلیون و هفتصد و چهل و پنج هزار و سیصد و هشتاد و سه 
ریال( و نوع آن از تضمینهای معتبر جدول شماره ۴ بند الف ماده 6 آئین نامه تضمین 
معاملات دولتی مصوبه هیأت وزیران به شــماره 123۴۰2/ ت5۰659هـ مــــورخ 

139۴/۰9/22 )با آخرین اصلاحات( و نیز تبصره مــاده 11 آیین نامه اجرایی بند هـ 

تبصره 5 ماده واحده قانون بودجه سال 1397 کل کشور موضوع تصویب نامه هیأت 

وزیران به شــماره 12155/ ت5526۴هـ مــــورخ 1397/12/۰9 و نیز ماده 9 قانون 

حداکثر اســتفاده از توان تولیدی و خدماتی در تأمین نیازهای کشور و تقویت آنها در 

امر صادرات مصوب 1398/۰2/15 مجلس شورای اسلامی و مندرج سایر قوانین و 

مقررات جاری در صورت شمول باشد. 

اعتبار پروژه: تأمین مالی توســط مناقصه گزار )کارفرما( و نوع اعتبار طرح اعتبارات 
جاری )هزینه ای( شرکت سهامی آب منطقه ای اصفهان است.

شرایط مناقصه گر: مناقصه گر باید دارای گواهینامه صلاحیت معتبر پیمانکاری پایه ۵ 

یا بالاتر )۱تا۴( در رشته آب از سازمان برنامه و بودجه یا گواهینامه صلاحیت شرکتهای 
بهره برداری و نگهداری از تاسیسات آب شرب از شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور و 
دارای ظرفیت آزاد )مبلغ و تعداد کار مجاز( و دارای گواهینامه معتبر صلاحیت ایمنی 

در زمینه فعالیت آب از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی باشد. سایر شرایط مندرج در 
اسناد استعلام ارزیابی کیفی و مناقصه می باشد.

محل اجراء: واقــع در استان اصفهان- خط و تاسیسات و ابنیه و تجهیزات انتقال آب 

زاینده رود به کاشان می باشد و مدت اجراء ۱۲ ماه شمسی است.
مدت اعتبار پیشنهادهای مناقصه ۳ ماه شمسی با یکبار قابلیت تمدید با همین مدت 

از آخرین مهلت ارائه پیشنهادها است.

نام و نشانی دستگاه نظارت: 

الف( نماینده کارفرما: معاونت حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان 
)گروه بهره برداری و نگهداری از سد زاینده رود و چم آسمان( به نشانی اصفهان- پل 

خواجو- آبشار اول- ساختمان شماره دو 

ب( دستگاه نظارت )مشاور(: شرکت مهندسین مشاور زایندآب به نشانی اصفهان- 
خیابان نظر شرقی- جنب تالار اندیشه- شماره 189

تاریخ، مهلت، نشانی و نحوه دریافت اسناد مناقصه و استعلام ارزیابی کیفی و ارسال 

پاسخ:

کلیه مراحــل ارزیابی کیفــی و مناقصــه از طریق ســامانه تــدارکات الکترونیکی 

دولت )ســتاد ایران( به نشــانی اینترنتی www.setadiran.ir انجام خواهد شد. 

مناقصه گران جهت شــرکت در مناقصه، مطابق شــرایط و مواعد زمانی قید شده در 

آن سامانه )به شــماره فراخوان فوق( مهلت خواهند داشت نسبت به دریافت اسناد 

استعلام ارزیابی کیفی و مناقصه )از ساعت 16:۰۰ روز انتشار آگهی فراخوان نوبت اول( 

و ارسال پاسخ ارزیابی کیفی و پیشنهاد مناقصه به صورت همزمان و از طریق همین 

سامانه اقدام نمایند.

نشانی مناقصه گزار: اصفهان- پل خواجو- بلوار آئینه خانه- جنب هلال احمر- شركت 

سهامی آب منطقه ای اصفهان- کدپستی 816۴676۴73 - صندوق پستی391 

سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان اصفهان 
گفت: بنای تاریخی تالار تیموری اصفهان در سال های گذشته سند نداشت اما 
امسال با پیگیری صورت گرفته، ســند مالکیت برای آن به نام وزارت میراث 

فرهنگی تهیه و صادر شد و متعلق به دولت است.
به گزارش »ایرنا«، خبر صدور سند مالکیت تالار تیموری به نام وزارتخانه میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی اخیراً اعلام شد اما بر اساس اخبار برخی 
رسانه ها، معاون فرهنگی شهردار اصفهان در واکنش به این موضوع اعلام کرد 
که شــهرداری به عنوان بهره بردار این بنا هیچ اطلاعی از اقدام میراث فرهنگی 
برای دریافت سند مالکیت تالار تیموری نداشته اســت و این بنا همچنان به 
شهرداری اصفهان تعلق دارد. در این پیوند، سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی 
اســتان اصفهان روز چهارشــنبه در گفت و گو با »ایرنا« اظهار کرد: صدور سند 
مالکیت برای تالار تیموری یک فرایند کاملًا حقوقی بــود و این کار با توجه به 
قوانین ثبتی انجام شده است. شــهرام امیری اضافه کرد: سند مالکیت این 
بنای تاریخی به واســطه قرارگیری در دولتخانه صفوی بــه نام وزارت میراث 
فرهنگی صادر شد. وی با اشاره به فرایند 6 ساله پیگیری صدور سند مالکیت 
تالار تیموری افزود: صدور سند، فرایند پیچیده و سختی دارد و این کار با در نظر 

گرفتن همه مدعیان و بررسی کلیه اسناد و مدارک انجام شد.
امیری خاطرنشان کرد: تالار تیموری در زمان قاجار مرکز نظامی و در دوره پهلوی 
تا سال ها تحت اختیار ارتش بود، این بنا سپس در اختیار شهرداری اصفهان 
قرار گرفت و چند سال زیر نظر دکتر جعفریان به موزه تاریخ طبیعی تبدیل شد 
اما هیچ گونه سند رسمی برای آن صادر نشده بود. وی اضافه کرد: اصل اسناد 

مالکیت در خزانه استان باقی می ماند و رونوشتی از آن در اختیار اداره کل میراث 
فرهنگی قرار دارد. سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی استان اصفهان همچنین 
گفت: این اداره با همه سازمان ها و نهادهایی که توان ایجاد کاربری و حفاظت 
از چنین بناهای تاریخی را داشته باشند، تعامل می کند. امیری با بیان اینکه 
2۰ بنای تاریخی اصفهان در فهرست اخذ سند به نام دولت قرار دارد، اظهار کرد: 
بسیاری از بناهای شاخص تاریخی شــهر اصفهان سند مالکیت ندارند از این 
رو حوزه املاک و اسناد اداره کل میراث فرهنگی استان با شناسایی آنها برای 
اخذ سند اقدام کرده است. به گفته سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی استان 
اصفهان، صدور ســند مالکیت برای بناهای تاریخی فاخر و شاخص اصفهان 

در اولویت قرار دارد.

رفع مشکل سیستم گرمایشی مدرسه اژیه در دستور کار مسئولان اصفهان 

سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی استان:

سند مالکیت تالار تیموری اصفهان متعلق به دولت است

آگهی مناقصه نوبت اول

مهدی مختاری- شهردار كلیشاد و سودرجان

شهرداری كلیشاد و سودرجان باستناد مصوبه شماره 683 /6 / 1۴۰3 مورخ ۰2 / ۰8 / 1۴۰3 شورای محترم اسلامی در نظر دارد عملیات پروژه اجرای فاز اول ساختمان 

فرهنگسرای افجد )فنداسیون، سقف و ستون( را با اعتبار بالغ بر 85.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )هشتاد و پنج میلیارد ریال( براساس فهرست بهاء ابنیه سال 1۴۰3 از محل منابع 
داخلی )غیر عمرانی( و با شرایط ذیل انجام نماید. لذا از پیمانكاران و شركت های حقوقی با گرایش ابنیه )دارای رتبه پنج و بالاتر( واجد الشرایط تقاضا می شود آخرین 

بهاء ممكنه خود را با احتساب كسورات از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت )ستاد( به صورت الكترونیكی )WWW.Setadiran.ir( اعلام نمایند.
۱( تاریخ انتشار: 1۰/ ۰9 / 1۴۰3 

 ۲( مهلت دریافت اسناد: تا ساعت 19 مور خ 21 / ۰9 / 1۴۰3
۳( مهلت ارسال پیشنهاد: تا ساعت 19 مورخ ۰1 / 1۰/ 1۴۰3 

 ۴( تاریخ بازگشایی: ساعت 1۴:3۰ مور خ ۰2/ 1۰/ 1۴۰3
- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

- شهرداری در رد و قبول هر یك از پیشنهادها مختار است.

چاپ دوم

م الف: 1۸3707۹

  ارتش طلایی ایران از آسیا حذف شد
اما ۳ خوان سخت در پیش دارد؛
نوشداروی سپاهان نوشداروی سپاهان 
این بار  به موقع این بار  به موقع 
می رسد؟می رسد؟

ترک فعل مسئولان 
 در حمایت از 

جامعه معلولان 
رصد می شود

ضرورت هماهنگی 
میان نهادهای مسئول 

برای حفظ بافت 
تاریخی اصفهان

در لایحه بودجه 
اشاره ای به حذف 
یارانه هیچ دهکی 

نشده است

هـر
: م

س
عک



شنبه ۱۷ آذر ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۷ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۴۴

پرداخت بیش از ۴۳ میلیارد ریال تسهیلات اشتغال زایی به 
مددجویان بویین میاندشت

رئیس اداره بهزیستی بویین میاندشت گفت: سال جاری به ۲۹ نفر از مددجویان تحت حمایت بهزیستی 
بویین میاندشت، ۴۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال تسهیلات اشتغال زایی پرداخت شده است. 

حســن خلیلی در گفت وگو بــا »ایمنا« اظهارکــرد: در حال حاضر ۹۷۰ نفر تحت پوشــش بهزیســتی 
بویین میاندشت هستند که از این تعداد ۵۸۳ نفر دارای معلولیت جسمی، حرکتی، ذهنی، بینایی و شنوایی 
و ۳۸۷ نفر از بیماران اعصاب و روان تحت حمایت امور اجتماعی، زنان سرپرست خانوار، آسیب دیدگان 
اجتماعی و شــبه خانواده را شامل می شــوند. وی افزود: معلولان از خدماتی شامل دریافت مستمری 
ماهانه، وسایل کمک توانبخشی از جمله ویلچر، واکر، تشک طبی، سمعک، کفش طبی، خرید خدمات 
و پرداخت کمک هزینه خدمات توان پزشکی شامل کاردرمانی، گفتاردرمانی، فیزیوتراپی، بینایی سنجی و 
شنوایی سنجی، پرداخت کمک هزینه برای مناسب سازی خودروی شخصی و منزل افراد دارای معلولیت، 
پرداخت حق پرستاری و مددکاری افراد دارای معلولیت شدید و خیلی شدید به خانواده هایی که فرزند 
خود را در منزل نگهداری می کنند بهره مند می شوند. وی تصریح کرد: پرداخت حق پرستاری افراد ضایعه 
نخاعی، پرداخت کمک هزینه لوازم بهداشتی، پرداخت کمک هزینه موردی، برگزاری کارگاه های آموزشی 
ویژه افراد دارای معلولیت، پرداخت کمک هزینه ویژه بیماران pku، پرداخت کمک هزینه درمان، پرداخت 
کمک هزینه وسایل ضروری منزل، معافیت از خدمت سربازی بر اساس ماده ۲۶ قانون حمایت از حقوق 
افراد دارای معلولیت، ارائه خدمات مددکاری و مشاوره به افراد دارای معلولیت، پرداخت ودیعه مسکن، 
پرداخت کمک هزینه تحصیلی و ایاب و ذهاب از دیگر اقدامات بهزیستی برای مددجویان است. خلیلی 
عنوان کرد: سال جاری برای اشتغال و مسکن مددجویان معلول و غیرمعلول خدمات متفاوت از جمله 
پرداخت تسهیلات خوداشتغالی، پرداخت حق بیمه سهم کارفرما، پرداخت حق بیمه سهم خویش فرما و 

معرفی به مراکز اشتغال ارائه شده است. 
رئیس اداره بهزیســتی بویین میاندشت تأکید کرد: در ســال جاری با برگزاری کارگاه آموزشی و معرفی 
توان خواهان به مرکز آموزش فنی و حرفه ای به صورت تخصصــی، اقدامات مؤثری برای تقویت مهارت 
افراد دارای معلولیت برداشته شده است. خلیلی عنوان کرد: پرداخت تسهیلات و ودیعه مسکن به صورت 
بلاعوض و براساس اعتبارات ابلاغی در زمینه تهیه و ساخت مسکن انجام می شود. وی با اشاره به اینکه 
مناسب سازی فضاهای عمومی و تردد برای افراد دارای معلولیت،ضرورت اجتماعی و حقوق بشری است 
که با تلاش های مستمر و همکاری های بین نهادی می توان به جامعه ای فراگیرتر و عادلانه تر دست یافت، 
گفت: اقدامات متعددی در زمینه مناسب سازی توسط ادارات شهرستان انجام شده، اما رضایت عمومی 

حاصل نشده است.

وقوع ۲۰ مورد حادثه برای واحدهای تولیدی کاشان
مدیرکل بحران استانداری اصفهان از وقوع ۲۰ مورد حادثه برای واحدهای تولیدی کاشان خبر داد. منصور 
شیشه فروش در حاشیه سفر به کاشــان در گفتگو با خبرنگار »مهر« با اشاره به اینکه یکی از مهمترین 
ابزارهای لازم برای کاهش وقوع خسارت در مواقع بحران، آموزش به مردم است، اظهار کرد: رسانه ها در 
این بین نقش بسیار مهمی دارند که باید به آن اهمیت داد. وی با اشاره به در پیش بودن فصل بارش باران 
و برف ابراز کرد: لازم است پیش از وقوع هرگونه حادثه ناگواری رودخانه های شهرستان کاشان لایروبی 
شود. مدیرکل بحران استانداری اصفهان با بیان اینکه برای لایروبی رودخانه های کاشان ۵۰۰ میلیارد ریال 
اختصاص داده شده است، تصریح کرد: پیش بینی می شود که حدود ۲۰ کیلومتر از رودخانه های شهرستان 
کاشان با این اعتبار لایروبی شود. وی با اشاره به دیوارکشی حدود 1/۵کیلومتر از رودخانه های کاشان گفت: 
برای آزادسازی بخش هایی که در حریم رودخانه های کاشان هم بوده است اقدامات خوبی انجام شده 
است. شیشــه فروش از وقوع ۲۰ حادثه برای واحدهای تولیدی شهرستان کاشان خبر داد و افزود: لازم 
است واحدهای تولیدی شهرستان کاشان به منظور پیشگیری از هرگونه حادثه ناگوار اقدامات لازم را برای 

استقرار سیستم ایمنی و آتش نشانی و دیگر فعالیت های لازم را انجام دهند.

رئیس جمعیت هلال احمر شهرستان اردستان خبرداد؛

کمک ۲۴۰ میلیون تومانی اردستانی ها به لبنان و غزه
رئیس جمعیت هلال احمر شهرستان اردستان گفت: مردم اردستان بیش از یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال 
کمک نقدی و بیش از ۷۰۰ میلیون ریال کمک غیر نقدی از طریق هلال احمر به مردم غزه و لبنان کمک کردند.

به گزارش »تسنیم«، مجید زارعی در آستانه گرامیداشــت روز جهانی داوطلب در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
شعار روز جهانی داوطلب صیانت از بشر دوستی نامگذاری شده و مردم اردستان در تمام مراحل و برنامه های 

مختلف حس نوع دوستی خود را در این زمینه نشان داده اند. 
وی افزود: هلال احمر اردستان در ۹ماه گذشــته فعالیت های خوبی داشته که می توان به اجرای طرح هلال 
رحمت و توزیع 1۵۰ بسته  غذایی بین خانواده های نیازمند، انجام پروژه های داوطلبی کمک جهزیه و بسته های 
معیشتی توســط خانه های هلال به ارزش ۷۰۰ میلیون ریال، انجام برنامه های مختلف فرهنگی، شرکت در 

یادواره ها و برنامه های شهرستانی، اجرای طرح نیابت »بازدید از سرای سالمندان اردستان« اشاره کرد. 
رئیس هلال احمر شهرستان اردســتان گفت: پرداخت کمک هزینه درمانی و دارویی به مددجویان به مبلغ 
سه میلیارد و ۳۰۰ میلیون ریال و همچنین برپایی ۲۰ ایستگاه سلامت در نماز جمعه اردستان، زواره و مهاباد 

از برنامه های اجرا شده واحد داوطلبان جمعیت هلال احمر اردستان در ۹ ماهه اول سال جاری بوده است. 
وی در بیان جزییات اقدامات صورت گرفته خاطرنشان کرد: اعزام کاروان سلامت با همکاری شبکه بهداشت 
و درمان و اداره بهزیستی از دیگر برنامه های اجرا شــده واحد داوطلبان جمعیت هلال احمر اردستان است.  
رئیس هلال احمر اردســتان گفت: ویزیت رایگان بیماران، خدمات مامایی، خدمات بینایی سنجی، برپایی 
ایستگاه سلامت و سنجش قند خون و فشار خون، آموزش آمادگی در برابر مخاطرات، برپایی فضای دوستدار 
کودک و توزیع بسته های معیشتی و دیدار با ایثار گر هشت سال دفاع مقدس از برنامه های اجرا شده در این 

کاروان سلامت بوده است. 
زارعی با اشاره به شــعار روز جهانی داوطلب یعنی صیانت از بشر دوســتی افزود: مردم شریف و نوع دوست 
شهرســتان اردســتان این شــعار را به معنای واقعی درک کرده و در تمامی صحنه ها پیش قدم صیانت از 
نوع دوستی و بشر دوستی بوده اند. وی گفت: با توجه به طرح جمع آوری کمک های نقدی و غیر نقدی برای 
مردم مظلوم غزه، لبنان و فلسطین ضمن تشکر از همه مردم در یاری رساندن به این عزیزان از شروع اجرای 
طرح تاکنون بیش از یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال کمک نقدی و بیش از ۷۰۰ میلیون ریال کمک غیر نقدی 

در شهرهای اردستان، زواره و مهاباد جمع آوری شده است، رئیس هلال احمر شهرستان اردستان تأکید کرد: 
دعوت می کنیم مردم شهرستان اردســتان به عضویت در جمعیت هلال احمر در آیند و از همه آحاد مردم به 
خصوص خیرین محترم و بنگاه های اقتصادی جهت شرکت در برنامه های عام المنفعه و بشردوستانه دعوت 

می شود. 
وی افزود: برنامه های جمعیت هلال اردستان در هفته گرامیداشت داوطلبان غبارروبی گلزار شهدا همزمان با 
آغاز روز جهانی داوطلب، تجلیل از پزشــکان داوطلبان اجرای پروژه های محرومیت زدایی، شرکت داوطلبان 
جمعیت هلال احمر اردستان در نماز جمعه است و در حال حاضر 11 خانه هلال با هدف ارتقای سطح ایمنی و 

افزایش سطح آگاهی مردم در شهرستان اردستان فعال است.

فرماندار ویژه کاشان گفت: زیرساخت های نامناسب 
آزادراه امیرکبیر موجب بروز مشــکلات برای مردم 

شده است.
مجتبی راعی در حاشــیه جلســه مدیریت بحران 
شهرستان کاشــان در گفت و گو با »مهر« با اشاره 
به برخی ســاخت و ســازهای غیرمجاز در ســطح 
شهرستان اظهار کرد: این موضوع باعث شده است 
که مردم ناراضی بابت ایــن موضوع مراجعاتی هم 
داشته باشند که باید دســتگاه های مربوطه به این 

موضوع ورود پیدا کنند.
وی با بیان اینکــه در زمینه راه هــای مواصلاتی به 
کاشان هم باید اقدامات جدی انجام شود، ابراز کرد: 
لازم است تا ایمن ســازی جاده ها به نحو مطلوب 

انجام شود و به این منظور باید از تمام ظرفیت های 
موجود استفاده شود.

فرماندار ویژه کاشــان با اشــاره به اینکــه یکی از 
مهمتریــن محورهــای مواصلاتی کاشــان آزادراه 
امیرکبیر اســت، تصریــح کرد: زیرســاخت های 
نامناســب آزادراه امیرکبیر موجب بروز مشــکلات 

برای مردم شده است.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به 
پروژه های عمرانی شهرســتان خاطرنشــان کرد: 
اولویــت پروژه ها باید بــه گونه ای باشــد که باعث 
جلوگیری از وقــوع حوادث و بروز خســارت برای 

مردم شود.
راعی با اشــاره به اینکه صنعت بیمه می تواند کمک 

زیادی برای جبران خســارت داشــته باشد، گفت: 
خوشبختانه ضریب نفوذ بیمه در کاشان رقم خوبی 

است.
فرماندار ویژه کاشــان با اشــاره به لزوم گسترش 
فرهنگ بیمه در ســطح جامعه افزود: البته که باید 
توســط دســتگاه های مربوطه اقدامات لازم برای 
فرهنگ سازی و آموزش جهت کاهش تصادفات و 

خسارات آن انجام شود.

زیرساخت های نامناسب آزادراه امیرکبیر موجب بروز 
مشکلات برای مردم شده است

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای کاشان از موافقت با احداث 1۰ مجتمع بین راهی محدوده کاشان خبر داد.
علی اکبر آقایی در گفتگو با »مهر« با اشاره به اینکه مسائل مربوط به حوزه راه از جمله مهمترین وظایف این اداره است، اظهار کرد: در این یکی از موضوعات مهم 

مربوط به آزاد راه کاشان-قم-اصفهان است که اقدامات مناسب برای بهسازی این گذرگاه مهم انجام و یا در حال انجام است.
وی با اشاره به اینکه احداث اقامتگاه های بین راهی نقش مؤثری در کاهش تصادفات جاده ای دارد، ابراز کرد: با احداث 1۰ مجتمع بین راهی در محدوده کاشان 
 موافقت شده است. رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای کاشــان یکی دیگر از اقدامات مهم این اداره را آسفالت جاده ها دانست و تصریح کرد: بیش از 

۹۰ کیلومتر از راه های شهرستان با اعتباری بالغ بر ۲۵۶ میلیارد تومان آسفالت شده است.
 وی همچنین با اشاره به خط کشــی بیش از ۳۰۰ کیلومتر از راه های شهرستان توســط اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای کاشان افزود: به این منظور بیش از

 ۵۰ هزار میلیارد ریال اعتبار هزینه شده است. آقایی همچنین با اشاره به روشنایی راه های شهرستان کاشان گفت: روشنایی راه ها و نقاط حادثه خیز شهرستان 
کاشان به اعتباری بالغ بر 1۰۰ میلیارد ریال انجام شده است.

خبر روزموافقت با احداث ۱۰ مجتمع بین راهی در محدوده کاشان

عکس خبر

 افتتاح اولین خانه بهداشت 
کارگری در شرکتی صنعتی در 

فلاورجان
اولین خانه بهداشت کارگری در شرکتی صنعتی 
در شهرستان فلاورجان افتتاح شد. مسلم چراغی 
مدیر عامل این شــرکت، فعالیت این مرکز را با 
هدف ارائه بهتــر خدمات بهداشــت حرفه ای و 
مراقبت های بهداشتی اولیه به کارگران بیان کرد 
 وگفت : همزمان با افتتاح این خانه بهداشــت با 
بهره گیری از تجهیزات بهداشــتی و درمانی یک 
سالن ورزشی افتتاح شد و به بهره برداری رسید.

۳۵ زیرگذر در استان اصفهان احداث می شود
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان گفت: عملیات طراحی و احداث ۳۵ زیر گذر 
در این استان برای کاهش تصادفات و افزایش ایمنی در دست اقدام است. به گزارش »ایمنا ، فرزاد 
دادخواه در جریان بازدید از پروژه های راهداری شهرســتان تیران و کرون اظهار کرد: پروژه لکه گیری، 
آسفالت و نصب روکش جاده های غرب استان اصفهان در مدت بیش از سه ماه گذشته در حال اجرا 
است که بخش زیادی از مشکلات نابه سمانی راه ها رفع خواهد شد. وی افزود: ایمنی راه ها و کاهش 
تصادفات از جمله برنامه های اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان اصفهان است که برای 
آن برنامه ریزی شده و با اصلاح نقاط پر حادثه و نصب علائم و همچنین آموزش عمومی در این راستا 
اقدامات در حال انجام اســت. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان با بیان اینکه 
احداث زیرگذرهای عابر پیاده و تردد خــودرو برای افزایش ایمنی لازم اســت، تصریح کرد: با وجود 
 هزینه سنگین اجرای این دسته از پروژه ها، برای ایمنی و کاهش تصادفات، عملیات طراحی و احداث

 ۳۵ زیر گذر در دست اقدام است که بخشی از آن به زودی به بهره برداری می رسد. دادخواه افزود: این 
اقدام یک فعالیت بلند مدت اثربخش برای کاهش تصادفات و افزایش ایمنی محسوب می شود که 
دستاوردهای آن در کاهش حوادث دیده خواهد شد. وی با بیان اینکه بخشی از ترددهای اصفهان در 
جاده های غرب این استان است، گفت: توجه به ایمنی و کاهش تصادفات در این محور مواصلاتی مورد 
توجه بود و اصلاحات راه سازی و رفع خطر موقعیت ها پر حادثه در حال انجام است. مدیرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان اصفهان با اشاره به پروژه هایی که در منطقه غرب استان اصفهان در حال اجرا 
است، گفت: اعتبارات آن از محل بودجه های ملی، استانی و شهرستانی تأمین می شود. دادخواه وجود 
محل های استراحت رانندگان را فرصتی برای افزایش هوشیاری و رفع خستگی دانست و افزود: همین 
اقدامات در کاهش حوادث از جمله واژگونی نقش مهمی دارد که رانندگان و سرنشین های خودروها 
باید به آن بپردازند. وی یادآور شد: راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان اقدامات خود را برای 

طرح زمستانه آغاز کرده و تمهیدات لازم فصل سرما صورت گرفته است.

 تزریق ۱۶۰ هزار دوز  واکسن به جمعیت تحت پوشش در 
کاشان و آران و بیدگل

 معاون بهداشــتی دانشــگاه علوم پزشــکی کاشــان عنوان کرد: 1۶۰ هزار دوز واکســن به جمعیت
 تحت پوشش در کاشان و آران و بیدگل در سال تزریق می شود. 

مهدی دلاوری در گفتگو با »مهر« اظهارکرد: ایمن سازی یکی از شناخته شده ترین و مؤثرترین روش 
پیشگیری از بیماری های دوران کودکی اســت. وی با بیان اینکه واکسیناســیون پس از تأمین آب 
آشامیدنی سالم، مؤثرترین عامل در کاهش میزان مرگ و میر و ناتوانی جامعه است، ابراز کرد: طبق آمار 
سازمان جهانی بهداشت )WHO(، واکسیناسیون به طور سالیانه از مرگ و میر سه تا پنج میلیون کودک 
جلوگیری می کند. معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان با اشاره به دریافت واکسن خوراکی 
روتاویروس در سنین ۲، ۴ و ۶ ماهگی تصریح کرد: ادغام واکسن روتاویروس در برنامه جاری ایمن 
سازی سبب ارتقای سلامت کودکان از طریق کاهش میزان بروز بیمارس ناشی از عفونت با روتاویروس 
می شود. وی با بیان اینکه دانشــگاه علوم پزشکی کاشــان جایگاه مطلوبی در زمینه درصد پوشش 
واکسیناسیون به گروه های هدف دارد گفت: سالانه بالغ بر 1۶۰ هزار دوز تزریق واکسن در جمعیت تحت 
پوشش دانشگاه انجام می شود که این مهم مرهون همت و زحمات کارکنان معاونت، مرکز بهداشت 
 A و مراکز مجری واکسیناسیون است. دلاوری تصریح کرد: روتاویروس دارای ۹ گونه می باشد که نوع
شایع ترین عامل بیماری است. وی با اشاره به اینکه روتاویروس باعث تهوع، استفراغ، اسهال آبکی و 
تب پایین می شود، افزود: بیشترین عارضه آن از دست دادن آب بدن و عامل اصلی مرگ و میر ناشی از 
اسهال در کودکان است. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کاشان با اشاره به اهمیت واکسیناسیون 
به موقع گفت: از والدین خواست می کنیم زمان واکسیناسیون کودکان خود را به تعویق نیاندازند و با 
حضور در مراکز و پایگاه های ارائه خدمات جامع ســلامت معاونت بهداشت طبق توصیه های پرسنل 

بهداشتی درمانی جهت واکسیناسیون کودکان خود اقدام کنند.

با مسئولان

 دادستان گلپایگان تأکید کرد

افزایش سگ های ولگرد 
تهدیدی برای شهروندان 

گلپایگان
دادســتان گلپایگان گفــت: شــهرداری ها و 
دهیاری ها باید نسبت به جمع آوری سگ های 
ولگرد اقدام کنند تا امنیت عمومی حفظ شده و 
از وقوع حوادث ناگوار جلوگیری شود. به گزارش 
»مهر«، ســلمان جوادی در جلســه کارگروه 
مدیریت پسماند اظهار کرد: با سرد شدن هوا، 
سگ های ولگرد برای یافتن غذا وارد شهرها و 
روستاها می شوند و احتمال حمله این حیوانات 
به شهروندان و دانش آموزان افزایش می یابد. 
وی افــزود: شــهرداری ها و دهیاری ها باید با 
رصد کامل مناطــق و جمع آوری این حیوانات، 
مسئولیت خود را در قبال حفظ امنیت عمومی 
انجام دهند. وی در خصوص حمله سگ های 
ولگرد یــا صاحــب دار گفت: شــهرداری ها و 
دهیاری ها نیز پاسخگو خواهند بود و مسئولیت 
این موارد، در صورت آســیب رساندن علاوه بر 
مالک سگ، شامل دســتگاه های مربوطه نیز 
می شود. جوادی در خصوص آمار نگران کننده 
ســگ گزیدگی گفت: از ابتدای ســال جاری، 
111 قلاده ســگ در منطقه گوگد، ۹۲ در منطقه 
گلشهر،۴۲۲ قلاده در گلپایگان و ۲۰۴ قلاده در 
روستاها جمع آوری شده اند.در ۶ ماه نخست 
سال گذشته، ۲۰۳ مورد سگ گزیدگی گزارش 
شــده بود که این رقم در ۶ ماه نخســت سال 
جاری بــه ۲۶۶ مــورد افزایش یافته اســت. 
دادستان گلپایگان تأکید کرد: برای کاهش این 
مشکل، دســتگاه های اجرایی باید با رسانه ها 
همکاری کرده و از ظرفیت آن ها برای آگاه سازی 

افکار عمومی استفاده کنند. 
بر اســاس ماده 1۴۲ قانون مجازات اسلامی، 
مســئولیت کیفری ناشــی از فعل غیر تنها در 
صورتی ثابت اســت که فرد یا نهاد مسئولیت 
قانونی اعمال دیگری را بر عهده داشــته باشد 
یا در نتیجه رفتار دیگری تقصیر کرده باشــد. 
افزایش حملات ســگ های ولگرد، به ویژه در 
اماکن عمومی، هشداری برای مسئولان است 
تا با اجرای قوانین و برنامه های پیشگیرانه، از 

وقوع حوادث ناگوار جلوگیری کنند.

اخبار

استان

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
شهرستان لنجان گفت: مجموعه فرهنگخانه زرین شهر 
با تمــام امکاناتــی کــه در اختیــار دارد از هنرمندان 
صنایع دســتی شهرســتان به طور همه جانبه حمایت 
می کند. احمد فتحی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: 
تشخیص کیفیت آثار صنایع دســتی برای خریداران 
و علاقه مندان این آثار همــواره به عنوان دغدغه جدی 
مطرح بوده اســت. یکی از روش هایی که هنرمندان 
صنایع دســتی می توانند از آن بــرای اطمینان خاطر 
مخاطبین خود اســتفاده کنند، کســب نشــان ملی 
و بین المللــی اصالت صنایع دســتی بــرای آثار خود 

اســت. وی افزود: مجموعه فرهنگخانه زرین شــهر 
با هدف توســعه و ترویج فرهنگ صنایع دســتی در 
شهرســتان لنجان، ضمن هماهنگی بــا اداره میراث 
فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی شهرستان لنجان 
و معاونت صنایع دســتی و هنرهای تزیینی اســتان 
اصفهان، اقدام به برگزاری »کارگاه آشنایی با نشان ملی 
و بین المللی اصالت صنایع دستی« کرد که با استقبال 

حدود 1۷۰ نفر از هنرمندان صنایع دستی استان اصفهان 
به صورت حضوری و مجازی روبه رو شد. وی تصریح 
کرد: مدیریت مجموعه فرهنگخانه در حاشیه این کارگاه 
و به منظور حمایت از هنرمندان صنایع دســتی اعلام 
کرد که در صورت کسب نشــان ملی توسط هنرمندان 
زرین شــهر مبلغ 1۰۰ میلیــون ریــال و در صورت اخذ 
نشان بین المللی مبلغ ۵۰۰ میلیون ریال هدیه نقدی 

از طرف این مجموعه به این هنرمندان تقدیم می شود. 
همچنین هنرمندان صنایع دســتی می توانند از بستر 
موجود در ایــن مجموعه فرهنگی شــامل فضاهای 
نمایشــگاهی، آمفی تئاتر، کلاس های آموزشی و ... 
برای معرفی آثار خود بهره ببرند. فتحی افزود: در انتهای 
کارگاه نیز بن های تخفیف خرید محصولات فرهنگی 
به هنرمندان شــرکت کننده تقدیم شــد. اداره میراث 
فرهنگی لنجان ضمن تقدیر از حمایت های مجموعه 
فرهنگخانه امیدوار است ســایر سازمان ها و نهادهای 
شهرستان لنجان نیز اقدامات مشابهی برای حمایت 

از آثار هنرمندان صنایع دستی لنجان داشته باشند.

رئیس اداره میراث فرهنگی لنجان خبر داد

حمایت تمام قد فرهنگخانه زرین شهر از هنرمندان صنایع دستی   



واردات هم مرهم زخم کهنه بازار خودرو نشد

این درد را درمانِ دیگر بایدش!
بازار خودرو با وجود عرضه خودروهای وارداتی با رکود شدید روبه رو است، افزایش هزینه های تولید، تعرفه های 

گمرکی سنگین و کاهش قدرت خرید مصرف کنندگان از جمله عوامل مؤثر بر این رکود هستند.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، در ســال های اخیر بازار خودرو با چالش های متعددی روبه رو بوده اســت، با 
وجود عرضه خودروهای وارداتی به بازار، رکود همچنان بر این صنعت سایه افکنده است؛ این وضعیت پیچیده 

می تواند ناشی از عوامل گوناگونی باشد که بر عرضه و تقاضا تأثیر گذاشته اند.
افزایش نرخ ارز، تحریم های اقتصادی، تورم بالا و کاهش قدرت خرید مصرف کنندگان از جمله عواملی هستند 

که به کاهش تقاضای داخلی برای خرید خودرو منجر شده اند.
ورود خودروهای وارداتی به بازار که می تواند در شرایط عادی منجر به افزایش رقابت و کاهش قیمت ها شود، 
نتوانسته است تأثیر قابل توجهی بر بهبود وضعیت بازار داشته باشد؛ هزینه های بالای واردات، تعرفه های گمرکی 
سنگین و محدودیت های بانکی از جمله موانعی هستند که از مزایای واردات خودرو کاسته اند. کاهش تولید 
جهانی خودرو به دلیل کمبود تراشــه های الکترونیکی و دیگر مواد اولیه، به افزایش قیمت ها و کاهش عرضه 

در سطح جهانی منجر شده است. این وضعیت در کنار مسائل داخلی، رکود بازار خودرو را تشدید کرده است.

مصرف کنندگان و تأثیر شرایط بازار
مجتبی نظری، کارشناس ارشــد صنعت خودرو به خبرنگار »ایمنا« می گوید: بازار خودرو به دو بخش اصلی 
خریداران سرمایه ای و مصرف کنندگان تقســیم می شود، خریداران سرمایه ای کســانی هستند که به عنوان 
سرمایه گذار وارد بازار خودرو می شــوند و معتقدند که با خرید خودرو در آینده قیمت آن افزایش پیدا خواهد 
کرد؛ بنابراین، می توانند از این طریق ارزش پول خود را حفظ کرده یا سود به دست آورند، این دسته از خریداران 
به طورمعمول بازار را تحت تأثیر قرار می دهند و موجب می شوند که دلالان و سرمایه گذاران با سرمایه های کلان 
وارد بازار شوند. وی می افزاید: در مقابل، گروه دیگری به عنوان مصرف کننده وارد بازار می شوند، این افراد خودرو 
را برای استفاده شــخصی یا خانوادگی خریداری می کنند، نیاز این دسته به طور مستقیم با شرایط بازار و توان 
مالی آن ها مرتبط است، مصرف کنندگان اغلب می توانند زمان خرید خودرو را تا دو ماه به تأخیر بیندازند و وقتی 

که شرایط بازار به نفع آن ها شود، اقدام به خرید می کنند.

اقدامات دولت برای مدیریت بازار خودرو
کارشناس ارشــد صنعت خودرو تصریح می کند: در حال حاضر، بازار خودرو تحت تأثیر دو عامل اصلی است، 
یکی تأثیر خریداران سرمایه ای که به دنبال سود از افزایش قیمت خودروها هستند و دیگری مصرف کنندگان که 
نیاز فوری به خودرو دارند، در حال حاضر بیشتر خریداران بازار مصرف کنندگان هستند که به دنبال خودروهای 

موردنیاز خود می گردند.
نظری خاطرنشان می کند: نکته ای که باید توجه کنیم، این است که بازار خودرو به ویژه در ایران تحت تأثیر شرایط 
اقتصادی و تعرفه های وارداتی قرار دارد، قیمت تمام شده خودروها در داخل کشور به دلیل تعرفه های واردات و 
هزینه های تولید بالا رفته است، این شرایط موجب می شود که واردات خودروهای خارجی تأثیر زیادی بر بازار 

نداشته باشد و در نتیجه خودروهای تولید داخل بیشتر مورد توجه قرار بگیرند.
وی ادامه می دهد: در این شرایط، دولت ها برای مدیریت بازار اقداماتی انجام می دهند، برای نمونه در گذشته 
دولت با آزادسازی واردات خودرو سعی کرد تا رقابتی در بازار ایجاد کند، اما این فرایند به طور کامل اجرا نشد و 

دولت همچنان در تلاش است که از طریق مداخلات مختلف بازار خودرو را کنترل کند.

کارشناس ارشد صنعت خودرو می گوید: یکی از تجربیات موفقی که در کشور وجود داشت، عرضه خودروها در 
بورس کالا بود، در این روش خریدار خودرو را به بالاترین قیمت ممکن خریداری می کرد و فروشنده خودرو را 
به پایین ترین قیمت می فروخت که این امر خود علاوه بر آنکه موجب تعادل در بازار می شد، کاهش قیمت ها را 

نیز به دنبال داشت، اما با دخالت دولت این تجربه موفق به طور کامل ادامه پیدا نکرد.
نظری عنوان می کند: بازار خودرو تحت تأثیر عوامل مختلف داخلی و خارجی قرار دارد؛ تحریم ها، هزینه های 
اضافی و اجرا نشدن صحیح قوانین، همگی موجب شــده اند که این بازار به یک بازار غیر رقابتی و با نوسانات 
بسیار تبدیل شود، این در حالی است که در سطح جهانی تولید خودرو به صورت جهانی و در کشورهای مختلف 
صورت می گیرد و تولید ملی مفهومی نــدارد، در نتیجه تولیدکنندگان تلاش می کننــد تا محصولات خود را با 
پایین ترین قیمت ممکن به بازار عرضه کنند و این موضوع خود موجب جابه جایی عرضه از سوی افراد مختلف 

در بازار می شود.
وی درباره بازار خودرو تأکید می کند: تا زمانی که سیاســت های اقتصادی اصلاح نشــود، وضعیت بهبود پیدا 

نخواهد کرد و مشکلات اقتصادی ادامه خواهد داشت.

تأثیر رکود بر خودروسازان داخلی
امیرحسن کاکایی، کارشــناس صنعت خودرو به خبرنگار »ایمنا« می گوید: در شرایط فعلی نمی توان انتظار 
داشــت که واردات خودرو به کاهش معنی دار قیمت ها منجر شــود، برای نمونه خودروساز چینی که در ایران 
خودرو تولید می کند، قیمت آن خودرو در بازار ایران به حدود 1/5 میلیارد تومان می رســد، این قیمت به دلیل 
هزینه های تولید در داخل کشور اســت، نه اینکه قیمت خودرو در ایران دو یا سه برابر قیمت آن در چین باشد، 

بنابراین اگر مردم قادر به خرید این خودروها نباشند، خودروساز قیمت ها را کاهش نمی دهد، چرا که نمی تواند 
قیمت را پایین بیاورد، زیرا هزینه ها بالا است و هر تولیدکننده ای دنبال سود است، در نتیجه واردات خودرو تأثیر 

چندانی بر کاهش قیمت ها نخواهد داشت و حتی ممکن است بازار راکدتر شود.
وی می افزاید: در صورت رکود، احتمال ورشکســتگی خودروســازان داخلی افزایش می یابــد و آنها تولید را 
کاهش می دهند، این وضعیت با وضعیت پیشین متفاوت است، چرا که در گذشته با افزایش واردات، بازار به 
سرعت رونق می گرفت، اما در حال حاضر پول نقد در دست مردم بسیار محدود است و بخش بزرگی از ثروت 
 مردم در بازار مسکن قفل شده است، این وضعیت موجب می شــود که بازارهای مختلف از جمله بازار خودرو 

با سرعتی کند و کم تحرک حرکت کند.

وابستگی به ارز خارجی و کاهش درآمد ارزی
 کارشــناس صنعت خودرو تصریح می کند: در ماه های اخیر با وجود کاهش قیمــت دلار از ۷۰ هزار تومان به

6۰ هزار تومان، قیمت ها در بازار خودرو تنها حدود 6 درصد افزایش پیدا کرده است، این نشان می دهد که در حال 
حاضر بازار خودرو در رکود شدید قرار دارد؛ واردات خودرو نه تنها تأثیر مثبتی ندارد، بلکه ممکن است مشکلات 
بیشــتری ایجاد کند، به طور خاص این واردات می تواند منجر به تمرکز بیشــتر روی واردات و نادیده گرفتن 

نیازهای صنعت خودروی داخلی شود و در نهایت سرعت سقوط این صنعت را افزایش دهد.
کاکایی خاطرنشــان می کند: این روند موجب وابســتگی بیشتر کشــور به ارز خارجی و کاهش درآمد ارزی 
می شود، با این حال مسئولان به طور نادرســت در حال تخصیص منابع مالی هســتند و برخی تصمیمات و 
صحبت ها همچون اظهارات اخیر رئیس مجلس درباره تخصیص هشت میلیارد دلار برای واردات قطعات است 
که نشان می دهد تخصیص منابع باید با دقت بیشتری انجام شود و چنین تصمیمات و صحبت های می تواند 
اقتصاد کشور را آســیب پذیرتر کند، در نتیجه با ادامه این روند، کشور در بلندمدت با رکود اقتصادی عمیق تری 

روبه رو خواهد شد و زیان های سنگینی را تجربه خواهد کرد.
به گزارش »ایمنا«، بــازار خودرو در شــرایطی پیچیده و پرفشــار به ســر می برد و علی رغــم تلاش ها برای 
 واردات خودروهــای خارجی و تزریق رقابــت به بازار، مشــکلات اقتصادی و مالی همچنــان بر این صنعت 
سایه افکنده است. افزایش هزینه های تولید، تعرفه های گمرکی سنگین و نوسانات نرخ ارز، از جمله عواملی 
هستند که مانع از کاهش قیمت ها و بهبود وضعیت بازار خودرو شــده اند، مصرف کنندگان ایرانی که به دنبال 
خرید خودروهای موردنیاز خود هستند، با چالش های متعددی مواجه شده اند، کاهش قدرت خرید به دلیل 
تورم بالا و مشکلات اقتصادی از جمله عواملی است که موجب کاهش تقاضای واقعی برای خودروهای جدید 
شده است، علاوه بر این بخش بزرگی از سرمایه های مردم در بازار مسکن قفل شده است که این امر نیز به رکود 

بیشتر در بازار خودرو دامن زده است.
کارشناســان صنعت خودرو معتقدند که واردات خودروهای خارجی نمی تواند به تنهایــی راه حلی برای این 
مشکلات باشد، همچنین هزینه های بالای تولید و نیاز به ســودآوری تولیدکنندگان اجازه کاهش قیمت ها را 
نمی دهد. به طور کلی، بازار خودرو در ایران نیازمند اصلاحات ساختاری و سیاست های حمایتی است، دولت ها 
باید با ایجاد تسهیلات و مشوق های مناسب به جذب سرمایه گذاری ها و تقویت صنعت خودروسازی داخلی 
کمک کنند. مدیریت صحیح واردات و توجه به نیازهای صنعت داخلی، می تواند از وابستگی به ارز خارجی کاسته 
و شرایط اقتصادی را بهبود ببخشــد، تنها با انجام این اقدامات و اصلاحات اساسی می توان به بهبود وضعیت 

بازار خودرو و خروج از رکود امیدوار بود.

بر اســاس گزارش ســازمان حسابرســی، هزینه 
ساخت آزادراه تهران-شمال به دلیل طولانی شدن از 
1۴5۰ میلیارد ریال سال ۷5 با رشد ۸۳۳ برابری به 

1۲۰۷۹5۰ میلیارد ریال افزایش یافته است.
به گزارش »تسنیم«، در بخشی از گزارش سازمان 
حسابرســی کشــور در خصوص صورت های مالی 
شــرکت احداث و بهره برداری آزادراه تهران-شمال 
آمده است؛ »با توجه به یادداشــت توضیحی 1-1 

و درصد پیشــرفت مندرج در یادداشت توضیحی 
1-15پــروژه بــه دلایل متعــدد از جملــه نواقص 
مطالعاتی اولیه طرح، تغییر مســیر و آزادســازی 
اراضی، تغییر در سیاســت اجــرا فازبندی به جای 
اجرای همزمان، عــدم تامین منابــع مالی کافی و 
به موقع،  تأخیــر در تأیید طراحی ها توســط وزارت 
راه،  تأخیر در صدور مجوز ماده 6۲ و گشایش اعتبار 
اســنادی )فاینانس منطقه یک( و تأخیر در ابلاغ 
و اجرای تونل شــرقی البرز منجر به تأخیر در اجرا 
پروژه و افزایش بــرآورد هزینه های احداث از مبلغ 
1۴5۰ میلیارد ریال )سال 1۳۷5( به مبلغ 1۲۰۷۹5۰ 

میلیارد ریال شده است.
به شــرح یادداشــت توضیحــی ... 1۷.۸ میلیون 

مترمربع زمین های واگذاری از طــرف وزارت راه و 
شهرسازی بابت استهلاک ســرمایه گذاری و سود 
موردانتظار طرف مشارکت،  فاقد سند مالکیت بوده 
و مقدار 16.۷ میلیون مترمربع در تصرف شــرکت 

نیست.«
به گزارش »تسنیم«،  درآمد عملیاتی شرکت آزادراه 
تهران-شمال در سال 1۴۰۲ به 5۳۲۸66۲ میلیون 
 ریال رسید که در مقایسه با ســال قبل از آن حدود

۳۷ درصد افزایش را نشان می دهد. 
همچنین سال گذشته سود خالص شرکت آزادراه 
تهران-شــمال در ســال 1۴۰۲ بالغ بر ۸66۸۰۴۴ 
میلیون ریال بوده که در مقایسه با ۲۲۰۴۲۴۲ ریال 

حدود ۲۹۳ درصد افزایش یافته است.

افزایش ۸۳۳ برابری هزینه ساخت آزادراه تهران-شمال 
طی۲۸ سال

خبر روز
مجلس تصویب کرد

گندم یارانه ای صرفاً برای مصارف خبازی
با تصمیم نمایندگان مجلس شورای اسلامی در سال 1۴۰۴ فروش گندم یارانه ای صرفاً برای مصارف 
خبازی مجاز شد. به گزارش »ایسنا«، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه نوبت صبح چهارشنبه 
صحن مجلس، در جریان رسیدگی به بخش درآمدی لایحه بودجه 1۴۰۴ کل کشور، با تصویب بند ب 
تبصره 1۳ این لایحه با عنوان »حمایت اجتماعی« به شرح زیر موافقت کردند: »-ب ...فروش گندم 
یارانه ای صرفاً برای مصارف خبازی مجاز است و برای سایر مصارف فروش گندم و آرد به قیمت تمام شده 
به علاوه سود متعارف صورت می گیرد. دستگاه مباشر موظف است تمام وجوه حاصل از فروش گندم و 
آرد یارانه ای و غیریارانه ای را پس از کسر هزینه مندرج در بودجه مصوب شرکت مادر تخصصی بازرگانی 

دولتی ایران به ردیف درآمدی واریز کند«.

در لایحه بودجه اشاره ای به حذف یارانه هیچ دهکی نشده است
عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1۴۰۴ کل کشور درباره برخی گمانه زنی ها مبنی بر حذف یارانه برخی 

دهک های درآمدی گفت: در لایحه بودجه اشاره ای به حذف یارانه هیچ دهکی نشده است. 
به گزارش »ایســنا«، منصور علیمردانی اظهار کرد: درباره برخی اخبار و گمانه زنی ها درباره حذف یارانه 
برخی دهک های در ســال آینده با بیان اینکه ما نباید دور از عدالت برخورد کنیم، گفت: دهک بندی ها 
دقیق نیســت چراکه امروز کســانی را می بینیم که در دهک ۸ یا ۹ درآمدی قرار دارند اما درآمد آنها به 
اندازه ای نیست که بخواهیم یارانه آنها را حذف کنیم. وی با طرح این سئوال که آیا به طور مثال داشتن یک 
خودروی پراید، دلیل مناسبی برای قرار داشتن یک فرد در دهک درآمدی ۸ یا ۹ است، عنوان کرد: حذف 
یارانه دهک های ۸ و ۹ مگر چقدر اعتبارات برای دولت ایجاد می کند که حاضر است کمک معیشتی این 
طبقات به اصطلاح پردرآمد را حذف کند. آیا قرار است با حذف یارانه این دو دهک مشکلات کشور حل و 
فصل شود. عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1۴۰۴ کل کشور با تأکید بر اینکه در لایحه بودجه اشاره ای 
به حذف یارانه هیچ یک از دهک ها نشده است، گفت: دولت همچنان آمار دقیقی از افراد دهک بالا ندارد 
و از آنجایی که دهک بندی ها دقیق صورت نگرفته، حذف یارانه برخی دهک ها فقط افزودن بر مشکلات 

مردم و اعتراض و نارضایتی آنها را در پی خواهد داشت.

وزارت نیرو اعلام کرد

بارش ها در ایران ۵ درصد کاهش یافت 
بر اساس آخرین آمار اعلام شده از سوی دفتر مطالعات پایه منابع آب، در بازه زمانی ابتدای سال آبی 
تا نهم آذر، ورودی آب به سدهای کشور نســبت به مدت زمان مشابه، 6 درصد کاهش داشته است. به 
گزارش »ایمنا«، بر اساس آخرین آمار اعلام شده از سوی دفتر مطالعات پایه منابع آب، از ابتدای سال 
آبی تا ۹ آذر، ارتفاع کل ریزش های جوی کشور معادل ۳۴.5 میلی متر است، این مقدار بارندگی نسبت به 
میانگین دوره های مشابه درازمدت )۳6.5 میلی متر( 5 درصد کاهش و نسبت به دوره مشابه سال آبی 
گذشته )۳۴.۲( یک درصد افزایش را نشان می دهد. کمترین میزان بارش مربوط به استان سیستان و 
بلوچستان بوده که در این بازه زمانی 1.۸ میلی متر بارندگی داشته، این میزان نسبت به متوسط بلندمدت 
کاهش ۷۹ درصدی داشته است، استان اصفهان در این بازه زمانی 1۲.1 میلی متر بارش داشته که نسبت 
به سال گذشته ۳۴ درصد اختلاف داشته است. میزان بارش ها در استان تهران ۴۸.۳ میلی متر بوده که 
نسبت به میانگین بلندمدت ۷ درصد کاهش یافته است. میزان کل خروجی سدهای کشور در بازه زمانی 
ابتدای سال آبی تا ۹ آذر، 5 میلیارد و 15 میلیون متر مکعب ثبت شده و نسبت به سال گذشته ۲ درصد 
کاهش داشته است. در مدت زمان مشابه سال گذشته، میزان کل خروجی سدهای کشور 5 میلیارد و 
۲۷ میلیون متر مکعب بوده است. میزان کل ورودی آب به سدهای کشور 6 درصد کاهش داشته و در این 
بازه زمانی ۳ میلیارد و ۲5 میلیون متر مکعب است، حجم کنونی آب موجود در مخازن ۲۲.66 میلیارد متر 
مکعب بوده که نسبت به حجم ۲۰.۳5 میلیارد متر مکعبی سال گذشته، افزایش 11 درصدی داشته است.

با مسئولان

رئیس سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( از رشد ۷۰ درصدی تولید روزانه خودروسازان در 15 روز اخیر پس از افزایش قیمت ها خبر داد.
 فرشــاد مقیمی با اعلام این خبر اظهار کرد: پس از تعدیل قیمت محصولات متناسب با تغییرات هزینه های تولیدِ 1۸ ماه گذشــته و مجموعه اقدامات قانونی 
انجام شده، تولید روزانه ایران خودرو و سایپا از ۲ هزار و ۳۸۷ دستگاه در روز به ۴ هزار و ۷1 دستگاه افزایش یافت. وی یکی از چالش های صنعت خودرو را قیمت 
گذاری محصولات این صنعت دانست و افزود: این موضوع در کنار برخی مسائل درون بنگاهی شرکت های خودروساز باعث شده فعالیت چند سال اخیر این 

شرکت ها با وجود ظرفیت بسیار گسترده بازار برای سوددهی، با زیاندهی همراه باشد.
مقیمی با اشاره به نقش زنجیره تأمین در روند رو به رشد تولید خودروســازان گفت: محدودیت های مالی خودروسازان در پرداخت مطالبات به زنجیره تأمین 
به دلیل زیان های متحمل شده باعث تضعیف زنجیره تأمین به ویژه قطعه سازان کوچک مقیاس شده است. رئیس سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران 
)ایدرو( گفت: شرکت های تأمین کننده توان خود را برای حمایت از تولید و افزایش شمارگان )تیراژ( به کار گرفته اند و امیدواریم با رفع موانع و محدودیت ها در 

بخش قیمت گذاری محصولات برای خودروسازان، محدودیت های تأمین نقدینگی زنجیره تأمین نیز رفع شود.

رشد ۷۰ درصدی تولید روزانه خودروسازان پس از گرانی اخیر

سند اراضی با 
کاربری کشاورزی 

صادر می شود
رئیس ســازمان امور اراضی 
کشــور گفت: یکی از اهداف 
قانــون الزام به ثبت رســمی 
معاملات امــوال غیرمنقول، 
صدور ســند برای هــر قطعه 
زمین کشــاورزی بــا کاربری 

کشاورزی است.

عکس خبر

 کولیوند:

نباید فرصت سوخت های 
 پاک در کشتیرانی 

از دست برود
نماینده ثابت ایــران در ســازمان بین المللی 
دریانوردی گفت: نباید فرصت ســوخت های 
پاک در کشتیرانی را از دســت دهیم و تقویت 
دیپلماســی دریایی ضــروری اســت. پوریا 
کولیوند با اشــاره به برنامه هــای کوتاه مدت 
جمهوری اسلامی ایران در سازمان بین المللی 
دریانوردی IMO، اظهار کرد: پس از پنج ســال 
عدم حضور در اجــلاس آیمو، بــا تلاش های 
مستمر ســازمانی و همکاری ویژه وزارت امور 
خارجه به دنبــال احیای حضور ایــران در این 
اجلاس هســتیم و درخصوص پرداخت حق 
عضویت کشورمان نیز، در سفرآرسنیو دومینگز، 
دبیرکل سازمان بین المللی دریانوردی، تأکید 
کرد تا پایان سال جاری میلادی این مشکل حل 
شود. وی با اشاره به اینکه در این سفر مسائل 
مختلف در حوزه دریایی به دبیرکل ســازمان 
بین المللی دریانوردی منتقل شده، عنوان کرد: 
حضور ایرانیان در مجامع بیــن المللی یکی از 
درخواســت های مطرح شــده بود که از جمله 
آن می توان به اختصاص پســت های خالی به 
متخصصان دریایی ایرانی، برگزاری دوره های 
آموزشی از طریق دانشــگاه جهانی دریانوردی 
)WMU( و مؤسسه حقوق بین المللی دریایی 
)IMLI( و توسعه همکاری های فنی با محوریت 
جمهوری اسلامی ایران اشــاره کرد. وی گفت: 
طی سه سال گذشته، آیمو در مورد سوخت های 
پاک به صورت جدی ورود کرده و اســتراتژی 
برای سوخت های پاک را برای سه دهه آینده، 
ابلاغ کرده است. بر اساس این استراتژی قرار 
است از تا ســال ۲۰۳۰ معادل ۴۰ درصد کربن 
از چرخه سوخت کشتی ها تا سال ۲۰5۰ شاهد 
حذف کامل کربن از چرخه ســوخت کشتی ها 
باشیم و استفاده از سوخت های فسیلی تا این 
سال کنار گذاشته شــود. کولیوند با بیان اینکه 
کشور ما فرصت بانکرینگ سوخت های جدید 
در منطقه خلیج فارس را از دست داده، افزود: 
ما می توانیم در حوزه سوخت آمونیاک، اتانول 
و هیدروژن ورود کنیم و در مورد ســوخت های 

پاک، شرایط متفاوتی را رقم بزنیم.

عکس: ایرنا

شنبه ۱۷ آذر ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۷ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۴۴
اقتصاد
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در حالی که اصفهان خود را برای میزبانی از  کوروش دیباج
۱۳۰ شــهر تاریخی جهان آمــاده می کند، 
تخریب یکی از مساجد قدیمی محله سیچان در قلب این شهر، نگرانی های 
زیادی را برانگیخته است.به گزارش خبرنگار »مهر«؛ در حالی که اصفهان 
خود را برای میزبانی از۱۳۰ شهر تاریخی جهان در سال ۲۰۲۷ آماده می کند 
و هم زمان مســاجد تاریخی و حتی معاصر این شهر در حال ثبت جهانی 
هستند، تخریب یکی از مساجد قدیمی محله سیچان در قلب این شهر، 
نگرانی های زیادی را برانگیخته است. مسجد سیچان، که فراتر از کارکرد 
عبادی خود، بــه عنوان یک نماد فرهنگی، معنوی و زیباشــناختی برای 
اصفهان و مردم این محله شناخته می شد، در اقدامی جنجالی تخریب 
شد. در شرایطی که اصفهان به عنوان شهری با هویت غنی و میراث جهانی 
شناخته می شــود، چنین اقدامی باعث ایجاد ســئوالات زیادی درباره 
سیاست های شهری و نحوه مدیریت میراث فرهنگی در این شهر شده 
است. چگونه در شهری که میزبان نشست های بین المللی میراث فرهنگی 

است، این تخریب رخ می دهد؟
سیدرضا حسینی، معمار و پژوهشــگر میراث فرهنگی، در خصوص این 
تخریب به »مهر« می گوید: »تخریب مســجد سیچان فقط یک حادثه 
نیست. این تصمیم نه تنها به تاریخ معماری اصفهان ضربه می زند، بلکه به 
هویت معنوی و زیباشناختی این شهر لطمه می زند. در واقع، این مسجد 
جزو آن دسته از بناهایی بود که ارتباط مستقیمی با روح و زندگی روزمره 
مردم داشت. معماری مسجد ســیچان نه تنها نمایانگر سبک معماری 
محلی اســت، بلکه بیانگر یک زبان گویای فرهنگی است که در دل بافت 
شهری اصفهان جای داشــت.« وی ادامه می دهد: »هر مسجد در واقع 
یک مجموعه فرهنگی است که تنها از منظر عبادی اهمیت ندارد. مسجد 
سیچان، با تزیینات زیبا و سردری که نشان دهنده تاریخچه غنی این محله 
بود، جزو آثار فاخر معماری شهری محســوب می شد. زمانی که این بنا 
تخریب می شود، نه تنها یک اثر معماری از بین می رود، بلکه بخش زیادی 
از هویت معنوی و فرهنگی یک محله هم با آن از دست می رود. تخریب 
چنین بناهایی در حالی اتفاق می افتد که شهر اصفهان در حال آماده سازی 
خود برای میزبانی از شهرهای تاریخی جهان است و این تناقضی آشکار 
است.« حسینی در نهایت به ســئوال بزرگ تری اشاره می کند: »آیا تنها 

معیار برای حفاظت از آثار تاریخی و فرهنگی، ثبت ملی آن ها است؟ مسجد 
سیچان نه فقط از نظر معماری، بلکه از جنبه معنوی و هویتی برای مردم 
محله و حتی اصفهان نشینان اهمیت داشت. به جای تخریب، باید آن را 

به عنوان یک میراث زنده فرهنگی نگهداری و تقویت می کردیم.«

آیا ارزش یک بنا فقط به قدمت و ثبت آن در فهرست آثار ملی بستگی 
دارد؟

مینا رضایی، فعال میراث فرهنگی که خود از نزدیک در جریان این تخریب 
قرار داشت، در این باره به »مهر« می گوید: »تخریب مسجد سیچان، در 
نگاه اول شاید از نظر حقوقی توجیه شود، چراکه این مسجد در فهرست 
میراث ملی ثبت نشده بود؛ اما آیا این موضوع به این معنی است که چنین 
بناهایی فاقد ارزش معنوی و فرهنگی هستند؟ آیا می توانیم به سادگی 
بگوییم چون این مسجد به طور رســمی ثبت نشده، تخریب آن مشکلی 
ندارد؟« وی ادامه می دهد: »یک سئوال اساسی این است که آیا ارزش 
یک بنا فقط به قدمت و ثبت آن در فهرست آثار ملی بستگی دارد؟ مسجد 
سیچان یک نماد از هویت اجتماعی و فرهنگی مردم این منطقه بود. این 
مسجد، با تزیینات ویژه و طراحی خاص خود، نه تنها کارکرد مذهبی داشت، 
بلکه برای مردم محله به عنوان یک فضای اجتماعی و فرهنگی هم اهمیت 
زیادی داشت. تخریب چنین بناهایی باعث آسیب به حافظه جمعی مردم 
می شود و موجب می شود که نسل های آینده نتوانند ارتباط معنوی خود 
 را با تاریخ و هویت فرهنگی شان برقرار کنند.« این فعال میراث فرهنگی 
می گوید: »یکی از چالش های بزرگ این است که وقتی چنین بناهایی 
بدون هیچ توجهــی به ارزش های معنوی و زیباشناختی شــان تخریب 
می شوند، ما نمی توانیم ادعای حفاظت از میراث فرهنگی را داشته باشیم. 
در واقع، این موضوع نشان دهنده بی توجهی گسترده به حفظ آثار فرهنگی 
است. این در حالی است که اصفهان به عنوان شــهری با میراث جهانی 

شناخته می شود و در آستانه میزبانی از نشست های جهانی است.«

با تخریب مسجد سیچان بخشی از هویتمان را گرفتند
مردم محله سیچان نیز در واکنش به تخریب مسجد به شدت معترض 
هستند. یکی از اهالی که در کنار مســجد بزرگ شده است، با ناراحتی به 
خبرنگار »مهر« می گوید: »مسجد سیچان برای ما فراتر از یک ساختمان 
بود. این مسجد جایی بود که ما نه تنها برای نماز، بلکه برای اجتماع، برای 
گفتگو، برای حفظ ارتباطات محلی به آن مراجعه می کردیم. حالا که بخشی 
از آن را از دست داده ایم، احساس می کنیم بخشی از تاریخ و هویت مان 
را از دســت داده ایم.« وی ادامه می دهد: »این مسجد با کاشی های آبی 

زیبا و سردر که در آن نوشته شده بود "فادخلوها بسلام آمنین"، نمادی از 
تاریخ و فرهنگ اصفهان بود. تخریب آن نه تنها آسیب به معماری تاریخی 
این محله وارد کرده، بلکه به معنویت و فرهنگ مردم این منطقه نیز ضربه 
زده اســت. اگر چنین بنایی تخریب می شــود، پس چرا باید به تاریخ و 
فرهنگ مان اهمیت دهیم؟« یکی دیگر از اهالی محله با انتقاد شدید از 
این اقدام به خبرنگار »مهر«می گوید: »چطور ممکن است در شهری که 
خود را مرکز میراث جهانی می داند، چنین تخریبی اتفاق بیفتد؟ ما به عنوان 
مردم محله احساس می کنیم که ارزش های فرهنگی ما نادیده گرفته شده 
است. این مسجد برای ما بخشی از هویت معنوی و اجتماعی مان بود، و 

حالا این بخش از ما نابود شده است.«

این اقدامات تخریبی نشــان دهنده خوب نبــودن اصفهان برای 
میزبانی از شهرهای تاریخی جهان است

رضا کرمی، اصفهان شناس و پژوهشــگر تاریخ معماری، در این زمینه به 
»مهر« می گوید: »اصفهان شهری است که نه تنها به لحاظ تاریخی، بلکه 
به لحاظ معنوی و زیباشناختی اهمیت بســیاری دارد. مسجد سیچان، 
با تمام سادگی اش، بخشی از هویت این شــهر بود. تخریب آن، در واقع 
نشان دهنده بی توجهی به ارزش های فرهنگی و معنوی این شهر است. 
این مســجد می توانســت نمادی از تحول معماری ایرانی-اســلامی و 
بخشی از تاریخ اصفهان باشد.« وی می افزاید: »اگر اصفهان می خواهد 
در ســال ۲۰۲۷ به عنوان میزبان مجمع شهرهای تاریخی جهان شناخته 
شــود، باید اقدامات عملی در جهت حفظ این آثــار انجام دهد. تخریب 
مسجد ســیچان نه تنها ضربه ای به تاریخ محله سیچان، بلکه به هویت 
فرهنگی و زیباشــناختی اصفهان وارد می کند. چنین تخریب هایی تنها 
 نشــان دهنده بی توجهی به تاریخ و فرهنگ این شــهر است و می توان 
نتیجه گرفت با این اقدامات تخریبی اصفهان میزبان خوبی برای میزبانی 

از شهرهای تاریخی جهان نیست.«
 بر اساس صحبت های کارشناسان و مردم محلی می توان نتیجه گرفت 
تخریب مسجد سیچان، فراتر از یک اقدام تخریبی ساده، به یک علامت 
سئوال بزرگ تبدیل شده است. در شــهری که خود را به عنوان میراث دار 
تاریخ و فرهنگ جهانی معرفی می کند و در آســتانه میزبانی از شهرهای 
تاریخی جهان است، چنین تصمیماتی نه تنها ضربه ای به هویت معنوی 
مردم اصفهــان می زند، بلکه به ســادگی از کنار ارزش هــای فرهنگی و 
زیباشناختی آن عبور می کند. اصفهان نیازمند توجه بیشتر به حفاظت از 
میراث فرهنگی و معماری خود است تا در جهانی که میراث فرهنگی بیش 
از هر زمان دیگری در کانون توجه قرار دارد، بتواند هویت خود را حفظ کند.

وزیر میراث فرهنگی:

برای گردشگران خارجی »توریست کارت« صادر شود
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دســتی گفت: نبود نظام تبادل ارز و فقدان کارت های اعتباری 
بین المللی صنعت گردشگری در ایران را دچار چالش کرده است، گردشــگر خارجی باید بتواند در ایران 
»توریســت کارت« بگیرد تا راحت ارز را به ریال تبدیل و خرج کند. به گزارش »ایمنا«، سیدرضا صالحی 
امیری در نشست هم اندیشی صادرات صنایع دستی و فرش اظهار کرد: میراث فرهنگی ایران هویت ساز 
است و تبار و تاریخ ایرانیان را به رخ جهانیان می کشد؛ میراث فرهنگی ایران با ظرفیت یک میلیون اثر ملی 
در جایگاه برتر جهانی قرار دارد. وی افزود: میراث فرهنگی با ثبت بیش از ۴٠ هزار اثر ملی و ٢٨ اثر ملموس 
جهانی و ۲۴ اثر ناملموس جهانی، جزو ١٠ کشور اول جهان است. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی خاطرنشان کرد: اگر در مقاطع اول بعد از انقلاب آثار فرهنگی را ثبت جهانی می کردیم امروز جایگاه 
اول جهان در ثبت جهانی آثار را داشتیم. اکنون پرونده ۵٠ اثر برای ثبت در فهرست جهانی آماده شده است 
که طبق روال هر سال باید یک اثر برای ثبت معرفی شود. صالحی امیری با بیان اینکه میراث فرهنگی هم 
هویت و هم عامل غرور و نشاط ملی است، تصریح کرد: میراث فرهنگی یک امانت ملی است که ما وظیفه 
صیانت، حفاظت، مرمت و انتقال آن به نسل های بعدی را داریم؛ هیچکس حق ندارد در فرایند سازه ای 
میراث فرهنگی مداخله داشته باشــد. وزیر میراث فرهنگی با بیان اینکه بدون تردید مهم ترین جذابیت 
ایران میراث فرهنگی است، گفت: ما امانتدار هســتیم و حق مداخله و تغییر در میراث فرهنگی نداریم، 
زیرا نسل های بعدی باید از این ظرفیت بهره مند شوند. صالحی امیری با بیان اینکه صنعت گردشگری به 
عنوان پیشران موتور ١٠٠ شغل را به حرکت در می آورد، گفت: گردشگری ایران ظرفیت بالایی دارد، اما اکنون 
حال این صنعت خوب نیست، گردشگری ظرفیت قدرت جهش و خیزش برای پیشرانی برای بسیاری 
از حوزه ها را دارد. وی گفت: وقتی موتور گردشگری روشن شود ١٠٠ شغل را به حرکت در می آورد مجموعه 
وسیع از مشاغل از حمل و نقل گرفته تا هتل داری تا بازار و رستوران را رونق می دهد و درگیر می کند. صنعت 
گردشگری جدا از منافع اقتصادی و فرهنگی ایران زمین حیات اجتماعی جامعه را زنده می کند و زیست 
جدید در جامعه می آفریند. صالحی امیری با بیان اینکه »زیرساخت اولین کلان مسئله صنعت گردشگری 
است«، اظهار کرد: ملت ما قطعاً از بحران ها عبور می کند و دشمن شکست خواهد خورد و ما به شرایط عادی 
برمی گردیم، اما اگر قرار است تا پایان برنامه هفتم به هدف جذب سالانه ١۵ میلیون گردشگر برسیم باید 
زیرساخت آن آماده باشد. وزیر میراث فرهنگی گفت: مجموعه ای از پروژه ها باید به نتیجه برسد تا قطار 
گردشگری با شتاب حرکت کند، بدون زیرساخت مناســب نمی توانیم گردشگر بیاوریم. اکنون در کشور 

١۴٣٠ هتل ثبت شده است که بسیاری از آنها شرایط پذیرش گردشگر را ندارند.

 اردستان فرصت های زیادی در حوزه گردشگری دارد
سرپرست فرمانداری اردستان گفت: شهرستان اردستان فرصت های بسیار خوبی در حوزه گردشگری دارد. 
به گزارش »مهر«، علیرضا فرح بخش در مراسم اختتامیه نمایشگاه هفته فرهنگ شهرستان اردستان، 
اظهار کرد: گرامیداشت نهمین دوره هفته فرهنگ شهرســتان اردستان با اجرای برنامه های متعددی در 
سطح شهرستان برگزار شد و این فرصتی برای معرفی شهرستان در حوزه های مختلف است. وی افزود: 
آداب و رسوم، گردشگری، اماکن تاریخی و غذاهای سنتی هر کدام فرصتی برای سرمایه گذاری در حوزه 
جذب گردشگر اســت چرا که این شهرســتان با دارا بودن آب و هوای چهار فصل می تواند در گردشگری 
حرفی برای گفتن داشته باشد. فرح بخش خاطرنشان کرد: متأسفانه در این سال ها اقدامات مؤثری برای 
معرفی شهرستان انجام نشده و می توان در این راســتا از ظرفیت رسانه ها استفاده کرد تا رونق و گردش 
مالی در شهرستان ایجاد شود. سرپرست فرمانداری اردستان تصریح کرد: نیاز است که برنامه ای جامع در 
شهرستان برای حوزه گردشگری داشته و از ظرفیت نخبگان نیز در راستای معرفی شهرستان استفاده شود. 
اختتامیه نمایشگاه و فروشگاه محصولات و صنایع دستی شهرســتان اردستان ویژه نهمین دوره هفته 
فرهنگ شهرستان اردستان همراه مراســم از دار انداختن و چیدن قالی مربوط به کارگاه فرش دستباف 
بخشــداری مرکزی در هندوآباد، رونمایی از لوح ثبت رویداد هفته فرهنگ، مداحی ویژه ایام فاطمیه و 

شعرخوانی شاعران محلی برگزار شد.

 با مسئولان
شنبه ۱۷ آذر ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۷ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۴۴

 تخریب مسجد سیچان ضربه ای به هویت و تاریخ اصفهان

میزبانی که با میراث مهربان نیست!

مفاد آراء
9/148 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئيــن نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره  140360302007006794 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضي آقای رامين سلامی فرزند علی بشماره شناسنامه 1500  صادره از 
اصفهان در یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی  به مساحت 3876/26 متر مربع 
قسمتی از پلاک  458  اصلی واقع در سهروفيروزان    خریداری از مالک رسمی  ابوالقاسم ضيایی 

فرزند احمد محرزگردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار 
اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در 
صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02

م الف: 1840960  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

9/149 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئيــن نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 

برابر راي شماره  140360302007006975 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک فلاورجان تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضي آقای رضا جهانگيری فرزند اصغر بشماره شناسنامه 11 صادره از در 
ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی  به مساحت 6471/21 متر مربع 
قسمتی از پلاک شماره  31   اصلی واقع در افجد  بخش 9 خریداری از مالک رسمی  فضل اله 

هاشمی فرزند سيد حسين محرزگردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عمــوم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار 
اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در 
صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد . 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02

م الف: 1840521  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان
مفاد آراء

9/150 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360302034011915 مورخ 1403/8/14 هيات اول/ دوم موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم محمد شعبانی زاده فرد فرزند 
ماشااله بشماره شناسنامه 2643 صادره از کاشــان در ششدانگ خانه به مساحت 126/50 متر 
مربع مفروز از پلاک 5772 فرعی از 45 اصلی واقع در بخش 2 کاشان خریداری از مالک رسمی 

آقا / خانم فاطمه زینلی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاریخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02

م الف: 1839782 حسن فتاح راوندی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان
مفاد آراء

9/151 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140360302034013568 مورخ 1403/8/22 هيات اول موضوع قانون تعيين 

تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم محمد رسولی راوندی فرزند 
ميرزا آقا بشماره شناسنامه 23 صادره از کاشان در ششدانگ قطعه زمين با کاربری کشاورزی 
به مساحت 7018.10 متر مربع مفروز از پلاک 2061 فرعی از 1 اصلی واقع در بخش 4 کاشان 

خریداری از مالک رسمی آقای محمد پورسنمار  محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاریخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02

م الف: 1839846 محمد علی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   
  مفاد آراء

9/152 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140360302034013602 مورخ 1403/8/22 هيات اول موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک کاشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم مریم جلوداریان فرزند محسن 
بشماره شناسنامه 2446 صادره از کاشان در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 237.24 متر 
مربع مفروز از پلاک 853 فرعی از 34 اصلی واقع در بخش 2 کاشان دارای سند مالکيت مشاعی 

محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاریخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02

م الف: 1839816  محمد علی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان   
مفاد آراء

9/153 هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره  140360302018002771 مورخ 1403/08/16 هيأت اول/دوم موضوع قانون تعيين 
تکليف وضعيت ثبتی  اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک دولت آباد برخوار تصرفات مالکانه بلامعــارض متقاضی آقای علی رفيعی دولت آبادی 
فرزند محمود بشماره شناسنامه 254 صادره از دولت آباد نسبت به شش دانگ یک قطعه زمين 
مزروعی به مساحت 1228 متر مربع از قسمتی از پلاک 311 اصلی واقع در اصفهان دولت آباد 
بلوار امام خمينی خيابان عطار مزرعه کریم آباد سرتيپ بخش 16 ثبت ملک دولت آباد خریداری 
بموجب سند ابتياعی به شــماره 118140-1398/06/30دفتر 9 اصفهان مالکيت علی رفيعی 

دولت آبادی محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورتی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/17                         
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/10/02

م الف : 1840324 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  
ابلاغ

9/154 آگهي ابلاغ مفاد آراء صادره از ســوی هيات موضوع بند 2 ماده 1 قانون الحاق موادی 
به قانون ساماندهی و حمایت از توليد و عرضه مسکن مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک  

شهرستان خوانسار
نظر به اینکه طبق آراء صادره به استناد مدارک تسليمی تصرفات مالکانه مفروزی متقاضيان زیر 

در شهر و روستاهای شهرستان خوانسار احراز گردیده است لذا طبق قسمت اخير بند مذکور در 
ماده 10 آیين نامه اجرایی مراتب برای یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه کسی نسبت به آنها 
اعتراض داشته باشد از تاریخ الصاق آگهی ظرف مدت 20 روز اعتراض خود را به صورت مکتوب 
به اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار تسليم و پس از تاریخ تسليم اعتراض، ظرف مدت یک ماه 
دادخواست خود را به دادگاه صالحه تقدیم و گواهی طرح دعوی را به این واحد ثبتی ارائه نماید 
بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض و گواهی طرح دعوی ظرف مدت مقرر در  اجرای 
رای صادره اقدام و سند مالکيت به نام متقاضی صادر خواهد شد. ضمنا برابر تبصره 2 ماده 1 
قانون فوق الذکر صدور ســند مالکيت مانع از مراجعه معترض به محاکم قضایی برای تقدیم 

دادخواست اعتراض نخواهد شد. 
آرا شهر ویست پلاک ثبتی 24 اصلی 1141 فرعی بخش 7 ثبت خوانسار 

آرا شماره 219 مورخ 1401/06/08 پلاک ثبتی 1141 فرعی 24 اصلی بخش 7 به نام منصور تعالی 
فرزند ولی ششدانگ یک قطعه زمين به مساحت 507/77 متر مربع 

م الف: 1840880 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 
تحدید حدود اختصاصی

9/155 برابر ماده 10 آئين نامه اجرایی قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از توليد 
و عرضه مسکن تحدید حدود رقبات زیر واقع وادشت پلاک 1141 فرعی از 24 اصلی بخش 7 
ثبت خوانسار به ترتيب از ساعت 9 صبح 1403/09/27 به بعد در محل شروع و بعمل خواهد  آمد 
لذا به موجب ماده 14 قانون ثبت به صاحبان املاک و مجاورین اعلام می شود که در روز و ساعت 
مقرر در محل حضور بهم رسانند چنانچه هر یک از صاحبان املاک با نماینده قانونی آنها در موقع 
تعيين تحدود حاضر نباشند مطابق ماده 15 قانون ثبت ملک آنها با حدود اظهار شده از طرف 
مجاورین تحدید حدود خواهد شد اعتراضات مجاورین و صاحبان املاک که در موقع مقرر حاضر 
نبودند مطابق مقررات ماده 10 مذکور از تاریخ تنظيم صورتمجلس فقط تا 20 روز پذیرفته خواهد 
شد ضمنا معترض از تاریخ تسليم اعتراض بایستی ظرف مدت یکماه دادخواست خود را به مرجع 
ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست خود را به اداره ثبت تسليم نماید تا در صورت 
عدم وصول اعتراض یا عدم تسليم گواهی تقدیم دادخواست عمليات ثبتی تعقيب خواهد شد. 

آگهی تحدید حدود ویست بخش 7 ثبت خوانسار
پلاک ثبتی 1141 فرعی 24 اصلی بخش 7 به نام منصور تعالی فرزند ولی ششدانگ یک قطعه 

زمين به مساحت 507/77 متر مربع 
 م الف: 1840904 حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار

فقدان سند مالکیت
9/156 شــماره نامــه: 140385602011005659 -1403/09/13 نظر به اینکه ســند مالکيت 
شش دانگ پلاک ثبتی شــماره 158 فرعی از 40 اصلی واقع در بخش 5 خوانسار ذیل ثبت 
1671 در صفحه 325 دفتر املاک جلد 9 به نام صفرعلی اســدی قفری تحت شــماره چاپی 
مسلسل 318878  ثبت و صادر و تسليم گردیده است سپس نامبرده  با ارائه درخواست کتبی 
به شماره وارده 140385602011000120 به انضمام دو برگ استشهادیه محلی که امضاء شهود 
آن ذیل شــماره 140302155344000714 به گواهی دفترخانه 12 خوانسار رسيده است مدعی 
است که ســند مالکيت آن به علت جابجایی مفقود گردیده است و درخواست صدور المثنای 
سند مالکيت ملک فوق را نموده اند لذا مراتب به اســتناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 
آیين نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت 
به ملک مرقوم یا وجود سند مالکيت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده 
روز اعتراض خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکيت یا سند معامله به این اداره تسليم و رسيد 
اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی 
است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد یا در صورت اعتراض سند مالکيت یا سند معامله 
 ارائه نشود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1840790  

حبيب اکبری رئيس اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 
فقدان سند مالکیت

9/157 شــماره  نامه: 140385602024008783- 1403/08/20 نظر به اینکه سند مالکيت  سه 
دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی شــماره 7902  فرعی از 4999  اصلی واقع در بخش پنج  
اصفهان ذیل ثبت 201283 در صفحه 224 دفتر امــلاک جلد 1099 به نام  ليلا طاهری تحت 
شماره چاپی 425841 سری د ســال 93  ثبت و صادر و تسليم گردیده است  سپس نامبرده  با 
ارائه درخواســت کتبی به شــماره وارده 1403/29383 مورخ 1403/08/15 به انضمام دو برگ 
استشهادیه محلی که امضاء شــهود آن ذیل شــماره 42769 و رمز تصدیق 852589  مورخ 
1403/08/10 به گواهی دفترخانه 58  اصفهان رســيده اســت مدعی است که سند مالکيت 
آن به علت نامعلوم مفقود گردیده اســت و درخواست صدور المثنای سند مالکيت ملک فوق 
را نموده است  لذا مراتب  به اســتناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت 

در یک نوبت آگهی می شــود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم یا 
وجود ســند مالکيت نزد خود می باشد از تاریخ انتشــار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت یا سند معامله به این اداره تسليم و رسيد اخذ نماید 
تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر 
ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد یا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت یا سند معامله ارائه 
 نشــود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شــد. م الف: 1841448 

شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

9/158 شــماره  نامه: 140385602024008781- 1403/08/20 نظر به اینکه سند مالکيت  سه 
دانگ مشــاع از ششــدانگ پلاک ثبتی شــماره 7902  فرعی از 4999  اصلی واقع در بخش 
پنج  اصفهان ذیل ثبت 120713 در صفحه 490 دفتر امــلاک جلد 697 به نام  محمد مومنی 
تحت شماره چاپی 425842 سری د سال 93  ثبت و صادر و تسليم گردیده است  سپس  خانم 
ليلا طاهری طی وکالتنامه شــماره 44604 مورخ 1401/08/04 دفترخانه اســناد رسمی 58   با 
ارائه درخواســت کتبی به شــماره وارده 1403/29383 مورخ 1403/08/15 به انضمام دو برگ 
استشهادیه محلی که امضاء شــهود آن ذیل شــماره 42779 و رمز تصدیق 422773  مورخ 
1403/08/10 به گواهی دفترخانه 58  اصفهان رســيده اســت مدعی است که سند مالکيت 
آن به علت نامعلوم مفقود گردیده اســت و درخواست صدور المثنای سند مالکيت ملک فوق 
را نموده است  لذا مراتب  به اســتناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت 
در یک نوبت آگهی می شــود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم یا 
وجود ســند مالکيت نزد خود می باشد از تاریخ انتشــار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت یا سند معامله به این اداره تسليم و رسيد اخذ نماید 
تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر 
ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد یا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت یا سند معامله ارائه 
 نشود اقدام به صدور ســند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شــد. م الف: 1841446 

شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود کارآفرینان مهر فولاد ماهور 
درتاریخ 1399/04/31  به شماره ثبت 3479 

به شناسه ملی 14009307994 
ثبت و امضا ذیل دفاترتکميل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع 
عموم آگهی ميگردد. موضوع فعاليت :تاسيس ، راه اندازی و بهره برداری از دفتر 
پيشخوان خدمات دولت و بخش عمومی غير دولتی یا دفتر خدمات ارتباطات 
و فناوری اطلاعات )ict( روستایی درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم 
از مراجع ذیربط مــدت فعاليت : از تاریخ ثبت به مــدت نامحدود مرکز اصلی : 
استان اصفهان ، شهرستان لنجان ، بخش فولادشهر ، شهر فولادشهر، محله 
بی 8 ، خيابان یاس ، بن بســت فرعی 4 ، پلاک 101 ، طبقه منفی 1 کدپستی 
8491773948 سرمایه شــخصيت حقوقی عبارت است از مبلغ 10000000 
ریال نقدی ميزان سهم الشرکه هر یک از شرکا خانم نساء کارونی به شماره ملی 
1740672356 دارنده 5000000 ریال سهم الشرکه آقای احسان جان بزرگی 
به شماره ملی 4849895360 دارنده 5000000 ریال سهم الشرکه اعضا هيئت 
مدیره خانم نساء کارونی به شماره ملی 1740672356 و به سمت رئيس هيئت 
مدیره به مدت نامحدود آقای احسان جان بزرگی به شماره ملی 4849895360 
و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو هيئت مدیره به مدت 
نامحدود دارندگان حق امضا : کليه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبيل 
چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنين کليه نامه های عادی 
و اداری باامضاء مشترک مدیرعامل و رئيس هيئت مدیره همراه با مهر شرکت 
معتبر می باشد اختيارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثير الانتشار زاینده 
رود جهت درج آگهی های شرکت تعيين گردید. ثبت موضوع فعاليت مذکور به 
منزله اخذ و صدور پروانه فعاليت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 

اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غيرتجاری لنجان )1840581(



استاندار اصفهان:

ترکفعلمسئولاندرحمایتازجامعهمعلولانرصدمیشود
استاندار اصفهان با تأکید بر لزوم اجرای قانون حمایت از معلولان، گفت: ترک فعل مسئولان در اجرای این 
قانون به طور جدی رصد و پیگیری می شود. به گزارش »تسنیم«، مهدی جمالی نژاد در نشست صمیمانه 
نمایندگان تشکل های حمایتی معلولان، جمعی از خانواده های موفق معلولین و ورزشکاران پارالمپیک 
به مناسبت روز جهانی افراد دارای معلولیت ضمن تأکید بر اینکه هر روز باید یاد معلولان و مشقات زندگی  
آنان بود، اظهار کرد: جامعه معلولان بیش از هر امکان مالی و مکانی نیــاز به ذهن خلاق دارند که بتوان 
مشکلات آنها را با توجه به نیاز روز برطرف کرد. وی با تأکید بر اینکه ارتباط جامعه معلولان با استانداری 
اصفهان باید به طور مستمر ادامه داشته باشــد، افزود: از خانواده بزرگ بهزیستی به خصوص معلولان 
درخواست داریم برای حل مشکلات خود رویکرد خلاقانه با نگاه متفاوت داشته و آن را به گوش مسئولان 
برسانند. استاندار اصفهان تصریح کرد: پیش از این نیز طرح خانه جامع معلولان و نیز انجمن بیماری ای 
ال اس ) عصبی ـ عضلانی( باجدیت پیگیری می شد که اکنون چندان فعال نیست و انتظار داریم کمیته ها، 
نمایندگان و تشکل های زیرپوشش بهزیستی با اداره کل امور اجتماعی استانداری اصفهان ارتباط مستمر 
داشته و درصد تأثیرگذاری قوانین معلولان را رصد و بازخورد آن را اطلاع دهند. وی در این دیدار با اشاره 
به ظرفیت نخبگان بهزیستی و ورزشکاران و جامعه معلولان بر استفاده از ظرفیت خیران و صدا و سیما و 
معرفی این افراد تأکید کرد. جمالی نژاد از توسعه شهر ورزش در مجاورت ورزشگاه نقش جهان و توجه به 
ظرفیت استفاده این مجموعه برای معلولان تأکید کرد و گفت: از فعالان بخش خصوصی، دستگاه های 
اجرایی و نیز فرمانداری ها درخواست داریم در امور مرتبط حتماً از مشاوران معلول استفاده کنند. وی با بیان 
اینکه برخی از معلولان از دیده نشدن و ترک فعل مسئولان گله مند هستند،بیان کرد: باید فکر جدی برای 
ترک فعل مسئولان اندیشیده و قانون حمایت از معلولان، مناسب سازی اماکن، فرهنگ سازی برخورد با 
معلولان بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد. استاندار اصفهان با تأکید بر توجه ویژه به خانواده های دارای 
فرزند معلول تصریح کرد: موفقیت های معلولان در تمامی حوزه هــای قرآنی، مذهبی، علمی و هنری 
باید مورد توجه قرار گیرد. وی نظارت جدی بر مراکز توانبخشی، تحقق و پیگیری سهم 3 درصد اشتغال 
معلولان، پیگیری پارک ویژه معلولان و ارائه طرح اجرایــی را از دیگر موارد عنوان کرد و افزود: در صورتی 
که طرح خلاقانه و همه جانبه به نفع معلولان به استانداری ارائه شود از این طرح حمایت و اجرای آن به 
شهرداری ها تکلیف می شود. جمالی نژاد با تأکید بر لزوم  توسعه روحیه امیدواری در جامعه و به کارگیری 
معلولان توانمند در حوزه هایی همچون هوش مصنوعی خاطرنشان کرد: جلسات مناسب سازی و معلولان 

را به طور مستمر برگزار و مشکلات را با سرعت بیشتری پیگیری می کنیم.

مهمترینعلتمراجعهمردمبهمرکز۱۹۷پلیسچیست؟
فرمانده انتظامی تهران بزرگ گفت: مهمترین دلیل مراجعه مردم به مرکز ۱۹۷ پلیس، واحد های صنفی 
 بودند که در پی به کارگیری اتباع بیگانه، اخطار پلمب دریافت کرده بودند. ســردار عباســعلی محمدیان 
سه شنبه هفته گذشته گفت: امروز توفیق شد در مرکز ۱۹۷ ارتباطات مردمی با پلیس، به همراه تمام رؤسای 
پلیس تخصصی تهران بزرگ و معاونین خدمت شهروندان رســیدیم. وی افزود: امروز تعداد زیادی از 
شهروندان به ما مراجعه کردند. از مهم ترین علت های مراجعه شهروندان با مرکز ۱۹۷، در زمینه نظارت بر 
اماکن عمومی بود که درباره قانون منع به کارگیری اتباع بیگانه پرونده زیاد داشتیم و این واحد های صنفی 
که اخطار پلمب دریافت کرده بودند به ما مراجعه داشتند. فرمانده انتظامی تهران بزرگ ادامه داد: علاوه 
بر این، در مورد رعایت برخی موضوعات داخل خودرو ها که منجر به توقیف شده بود؛ شهروندان مراجعه 
داشتند و همکاران من در حال مساعدت با این افراد هستند. محمدیان خطاب به صنوف مختلف هشدار 
داد: بر اساس قانون هیچ صنفی مخصوصاً اغذیه فروشی ها نباید اتباع بیگانه را به کارگیری کنند. اگر این 
اتباع غیرمجاز باشند، در صورت شناسایی به اداره کار معرفی شده و جریمه سنگینی در انتظارشان خواهد 
بود و حتی اگر این اتباع مجاز نیز باشند تا پایان مراحل اداری و انجام آزمایشات اجازه کار ندارند. وی به 
واحد های صنفی هشدار داد: مالکان صنوف باید دقت کنند که اتباع بیگانه غیرمجاز به محض دستگیری 
مراحل خروج آنها آغاز می شود، اما واحد های صنفی درگیر مراحل قضایی شده و حتی پلمب نیز می شوند.

مسئول امور کنترل کیفیت هوا در معاونت حمل و نقل شهرداری اصفهان: آلودگی هوا در صدر مسائل کشور باشد

گوش هایی که »در« و »دروازه« هستند!

مسئول امور کنترل کیفیت هوا در معاونت حمل و نقل شهرداری اصفهان 
گفت: رفع آلودگی هوا در کلانشهرها و از جمله اصفهان مستلزم این است 

که در صدر مسائل کشور و دستگاه های اجرایی باشد.
به گزارش »مهر«، جمشــید لقایی کنترل کیفیت هوای اصفهان عصر 
سه شنبه در نشست پایش پیشرفت سند جامع کاهش آلودگی هوای 
اصفهان که در شهرک علمی- تحقیقاتی برگزار شد، با بیان اینکه مسئله 
محیط زیست همواره به دلیل مسائل اقتصادی در اولویت آخر قرار گرفته 
است، اظهار کرد: باید توجه داشــت که موضوع ناترازی انرژی در کشور 
حاد اســت. وی ادامه داد: تعداد حدود ۸۰۰ - ۹۰۰ اتوبوس شهری که در 
حال حاضر روزانه از 5 صبح تا ۲۲ شب در کلانشهر اصفهان به شهروندان 
خدمات می دهند به میزان حدود ۸5 هزار لیتر گازوئیل مصرف می کنند 
در حالی که طبق آمار شرکت پخش فرآورده های نفتی اصفهان، تابستان 
امسال که ادارات موظف به کاهش مصرف انرژی برق بودند ۱.5 میلیون 
لیتر گازوئیل برای تأمین سوخت دیزل ژنراتورهای آنها، به مصرف روزانه 

اضافه کرد.

قانونهوایپاکدراجرابهمحدودیتخورد
مسئول امور کنترل کیفیت هوا در معاونت حمل و نقل شهرداری اصفهان 
با بیان اینکه این مجموعه در حوزه توســعه پنل های خورشیدی پیشتاز 
است، گفت: مجموعه شهرداری اصفهان برای کاهش آلودگی هوا در حوزه 

حمل و نقل شهری تمام ظرفیت هایی که می توانست ولو آنچه جزئی به 
کاهش آلودگی کمک کند، حتی در پایانه های شــهری تا موارد عمده تر 
مانند پروژه مترو، کاهش محدوده های ترافیکی و توسعه ناوگان موتور 
برقی و دوچرخه برقی را طی سال های اخیر در دستور کار قرار داده است.

لقایی با بیان اینکه تلاش کردیم همه جوانب در حوزه حمل و نقل شهری 
اصفهان را پوشش دهیم، خاطرنشان کرد: مســئله این است که قانون 
هوای پاک هم در اجرا به محدودیت هایی خورده است و به نظر می رسد 

همه سازمان ها آنطور که قانون تکلیف کرده، برای اجرا جلو نیامدند.
وی افزود: با توجه به مطالعاتی که توسط دانشگاه های اصفهان با حمایت 
شهرداری طی سال های اخیر درخصوص آلودگی هوای این دیار شده، 
انتظار داشــتیم از حوزه صنعت قوی تر ظاهر شــود و همکاری از سوی 

شرکت های زیربنایی مانند برق و نفت یک مقدار پررنگ تر باشد.
مسئول امور کنترل کیفیت هوا در معاونت حمل و نقل شهرداری اصفهان 
ابراز کرد: واقعیت این است که قانون هوای پاک یک قانون بین بخشی 
است و باید سازمان ها و مجموعه ها همکاری داشته باشند تا به نتیجه 

برسد.
لقایی افزود: در یک نمونه در راستای توسعه حمل و نقل همگانی قرار بر 
این بود که ۱۷۰ اتوبوس جدید به ناوگان اتوبوسرانی شهر اضافه شود که 
بخشی حدود ۲۰ درصد تحویل شده و مابقی را کارخانه اعلام کرد به دلیل 
نبود قطعات نمی تواند تأمین کند یا توسعه مترو هزینه های کلان می طلبد 

که حاصل یک ســال و نیم پیگیری مصوبات ســفر، هنوز در نقطه اول 
هستیم به دلیل مشکلات زیادی که دولت بخاطر مباحث تحریم دارد و 

مسائل و تحولاتی که طی ماه های گذشته در کشور شاهد بودیم.
وی تصریح کرد: آلودگی هوا تا زمانی که مسئله اول دولت و دستگاه های 

اجرایی نشود، اتفاقی نمی افتد.
مسئول امور کنترل کیفیت هوا در معاونت حمل و نقل شهرداری اصفهان 
گفت: مسئله این است که کدام موضوع صدر مسائل کشور باشد درحالی 
که اصفهان با سه مسئله مهم مانند خشکی زاینده رود، فرونشست زمین 

و آلودگی هوا درگیر است.
لقایی خاطرنشان کرد: شــهرداری اصفهان با توجه به رسالت خود پیرو 
برنامه کاهش آلودگی هوای هشت کلانشــهر کشور از جمله اصفهان به 
مقوله سنجش آلودگی هوا وارد شد و از سال ۱3۹۶ چند ایستگاه پایش 
هوا خریداری شد و اکنون ۱3 ایستگاه با انالیزورهای انواع گازهای آلاینده 

شاخص آلودگی هوای این کلانشهر را لحظه به لحظه در اختیار داریم.

توزیــعبیــشاز5000لیترنفتکــورهبرایصنایــعاصفهاندر
۶ماهامسال

در ادامه لیلا اسدالهی، مســئول HSE و محیط زیست شرکت پخش 
فرآورده های نفتی اصفهان با بیان اینکه تولید نفت- گاز یورو 5 و توزیع آن 
به جایگاه ها از اردیبهشت ۱۴۰۲ در اصفهان آغاز شد، اظهار کرد: در شش 
ماهه امسال ۴۰3 هزار و ۶۰۷ مترمکعب نفت گاز یورو 5 در جایگاه های 

سوخت واقع در شعاع شهر اصفهان توزیع شده است.
وی خاطرنشان کرد: درخصوص توزیع سوخت مایع و نفت کوره )مازوت( 
به واحدهای صنعتی و تولیدی، در صورت مجوز صنایع و معادن و سازمان 

محیط زیست، توزیع نفت کوره به صنایع اتفاق می افتد.
مسئول HSE و محیط زیست شرکت پخش فرآورده های نفتی اصفهان 
افزود: در ۶ ماهه ابتدای امسال 5۰3۲ مترمکعب نفت کوره با مجوز صمت 

و محیط زیست برای واحدهای صنعتی اصفهان توزیع شده است.
اســدالهی با اشــاره به اینکه در حال حاضر ۴۷ جایگاه سوخت در شهر 
اصفهان مجهز به سیستم کهاب هستند، اضافه کرد: انبار نیروگاه شهید 
منتظری نیز مجهر به طرح کهاب شد ضمن اینکه بخارات بنزین و مواد 
نفتی بازیافت می شود و این طرح در بین 3۷ منطقه شرکت های پخش 

کشور تنها در اصفهان انجام شده است.
به گفته مسئول HSE و محیط زیست شرکت پخش فرآورده های نفتی 
اصفهان، همچنین از ۲۲۰۰نفتکش ناوگان حمل و نقل شــرکت پخش 
فرآورده های نفتی اصفهان۱۱۹۶نفتکش مجهز به سیستم کهاب هستند.

با مسئولان جامعه
شنبه۱۷آذر5/۱۴0۳جمادیالثانی۷/۱۴۴۶دسامبر۲0۲۴/شماره۴۲۴۴

آرش نجیمی، عضــو هیئت علمی دانشــگاه علوم 
پزشکی استان اصفهان گفت: بلاتکلیفی در مدیریت 
دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهان هر روز شــرایط 

سیستم بهداشت و درمان استان را تهدید می کند.
وی اظهارکرد: دوره تغییر مدیران با تغییر دولت ها که 
بعضاً اتفاق می افتد به گونه ای فضای سازمان ها و 
ادارات را در بلاتکلیفی قرار داده و در بسیاری از موارد 
شــاهد بی انگیزگی و یا عدم اطمینان خاطر برای 
انجام طرح ها و برنامه ها هستیم. در استان اصفهان 
نیز چنین فضایی در بخش های مختلف وجود دارد 
و در این بین در دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان که 
متولی بهداشــت و درمان در این استان است، این 
شرایط پررنگ تر به نظر می رسد، در این برهه زمانی، 
سلامت جسمی و روانی مردم اصفهان بیش از هر 

زمان دیگری در معرض تهدید قرار دارد.
نجیمی تأکید کرد: بررســی ها نشــان می دهد که 
متأســفانه، برخی افراد و گروه هــا به منظور تحقق 
اهداف سیاسی خود، سلامت عمومی را وسیله ای 
برای پیشــبرد مقاصد شــخصی قرار داده و در این 
راه منافع جامعه را قربانی می کننــد. در میان این 
کشــمکش ها و ادعاهای مربوط به وفاق و تعامل، 

آنچه در حال آســیب دیدن اســت، سلامت مردم 
استان اصفهان اســت. مردمانی که با چالش ها و 
بحران هایی مانند آلودگی هوا، خشکی زاینده رود 
و تبعات جوی آن، فرونشست و غیره دست و پنجه 
نرم می کنند، بلاتکلیفــی طولانی مدت در مدیریت 
دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان نیز نمکی بر زخم 
همه چالش ها شده و شرایط نظام سلامت استان 

اصفهان به بحران جدی تبدیل شده است.
این عضــو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشــکی 
اســتان اصفهان ادامه داد: باید توجه داشــت که 
ایــن وضعیت نه تنهــا کیفیت خدمــات درمانی را 
تحت تأثیر قرار داده و انگیزه پرسنل و اعضای هیئت 
علمی را کاهش داده است، بلکه منجر به تأخیر در 

اجرای طرح های توســعه ای و افزایش نارضایتی 
عمومی در بخش بهداشت و درمان نیز شده است. 
بلاتکلیفــی در مدیریت دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان فرایند تصمیم گیری های ضروری را مختل 
کرده و پیامدهای منفی گســترده ای برای سلامت 

استان اصفهان را به دنبال دارد.
نجیمی گفت: آقای وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، شــما بیش از هر فرد دیگری می دانید که 
سلامت مردم فراتر از مسائل مختلف است، بنابراین 
ضروری است با قاطعیت و سرعت، تکلیف مدیریت 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان را مشخص کنید؛ چه 
با ابقای ریاست فعلی و چه با معرفی ریاست جدید. 
مهم تر از نام ها و اشخاص، آنچه باید در اولویت قرار 
گیرد، پایان دادن به بلاتکلیفی طولانی مدت و ایجاد 
شــرایطی برای اجرای مؤثر برنامه های توســعه و 
بهبود کیفیت خدمات آموزشی، بهداشتی و درمانی 

در استان اصفهان است.
امید است با اتخاذ تصمیمات قاطع و به موقع، زمینه 
برای حفظ و ارتقای سلامت این استان پهناور فراهم 
آید و مردم بتوانند با اطمینان بیشتری به سیستم 

سلامت خود اعتماد کنند.

بلاتکلیفیدرمدیریت؛تهدیدیجدیبرایسلامتاصفهان

رئیس اداره پایش و امور آزمایشگاه های اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان گفت: امسال شــدت آلودگی هوای کلانشهر اصفهان نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته ۴5 درصد کاسته شده است.
به گزارش خبرنگار »مهر«، بابک صادقیان در نشســت پایش پیشرفت سند 
جامع کاهش آلودگی هوای اصفهان که در شــهرک علمی- تحقیقاتی برگزار 
شد، با اشاره به اینکه در هشت ماه امسال تعداد روزهای آلوده اصفهان نسبت 
به مدت مشابه سال گذشــته ۴۸ درصد کاهش یافته است، اظهار کرد: طبق 
بررسی های انجام شده امسال ۴5 درصد نیز از شدت آلودگی هوای این شهر 

کاسته شده است.
وی خاطرنشــان کرد: یکی از بزرگ ترین اقدامات که در حال حاضر نیز برای 
آن مقاومت می کنیم جلوگیری از استفاده مجدد از سوخت مازوت در نیروگاه 
شهید منتظری است که به شدت می تواند بر وضعیت آلودگی هوای این شهر 

تأثیر بگذارد.
رئیس اداره پایش و امور آزمایشگاه های اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان با بیان اینکه آلودگی به شــدت به متغیری به نام هواشناسی وابسته 
است، افزود: وضعیت جوی، آلودگی را امسال کمتر کرده و این در حالی است 
که ما هم در چارچوب قانون اقداماتی در این راستا داشتیم اما باید توجه داشت 
که شهر اصفهان به لحاظ اقلیمی و جوی و ظرفیت پذیرش آلاینده ها به شدت 

با سایر نقاط کشور متفاوت است.

سندجامعکاهشآلودگیهوایاصفهانعملیاتیوپروژهمحوراست
صادقیان به ســند جامع کاهش آلودگی هوای اصفهان اشاره کرد و گفت: این 
ســند با رویکرد عملیاتی و محیط زیستی فروردین ســال جاری به تصویب 
شورای برنامه ریزی استان اصفهان رسید. وی ادامه داد: این برنامه بر اساس 
شــرح وظایفی که در قانون هوای پاک به عنوان ســند بالادستی آمده، صادر 
شده و صرفاً با نگاه استانی و پروژه محور است. صادقیان ابراز کرد: یکی از تأثیر 
گذارترین مواردی که در قانون هوای پاک و سند جامع کاهش آلودگی هوای 

اصفهان آمده، موضوع استانداردسازی خودروها است.

نیمیازسهمآلودگیمنابعمتحرکبهترددخودروهایسنگینفرسوده
برمیگردد

رئیس اداره پایش و امور آزمایشــگاه های اداره کل محیط زیســت اســتان 
اصفهان با بیان اینکه سهم قابل توجهی از مشکلات کلانشهر اصفهان در مناطق 
پانزده گانه این شــهر مربوط به منابع آلاینده متحرک اســت، ادامه داد: این 
واقعیت موجود اســت و نه تنها تردد خودروهای درون شهر که تجربه بازدید 
میدانی و بررسی ها نشان می دهد در مجموع ناوگان حمل و نقلی که از قضا به 

بخش صنعت کمک می کند، در آلودگی این شهر مؤثر است.
به گفته این مقام مســئول محیط زیســت اســتان اصفهان، 5۰ درصد سهم 
 منابع متحرک )خودروها( در شــهر اصفهان مربوط به خودروهای سنگین و 

نیمه سنگین است که بالای ۷۰ تا ۷5 درصد ناوگان فرسوده است.
صادقیان با با بیان اینکه بررســی عوامل آلودگی هوا بســیار پیچیده اســت، 
تأکید کرد: باید توجه داشــت که بخش عمده ای از این شرایط به حمل و نقل 

ما برمی گردد.

توسعهصنعتسیاستکلانکشوراست
رئیس اداره پایش و امور آزمایشــگاه های اداره کل حفاظت محیط زیســت 
اســتان اصفهان با بیان اینکه تکلیف قانونی ما در سطح استان یک محدوده 
و چارچوب قانونی دارد، خاطرنشــان کرد: ســند جامع کاهش آلودگی هوای 
اصفهان با این نگاه برای اجرا در سطح استان تنظیم شده در حالی که دست ما 
از برخی سیاست گذاری ها از جمله خودروسازی و پایش خودروهای فرسوده 

کوتاه است. 
صادقیان ادامه داد: موضوع خروج خودروهای فرسوده و رعایت استانداردها 
در حیطه وظیفه استان اصفهان نیست ضمن اینکه احداث واحدهای جدید و 

سیاستگذاری روی توسعه صنعت، سیاست کلان کشور است.

وقتیتوسعهازطرحهایکاهشآلودگیهوایاصفهانسبقتمیگیرد
رئیس اداره پایش و امور آزمایشگاه های اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان با اشاره به مشکلات زیست محیطی که به دلیل رعایت نشدن ظرفیت 
اکولوژیک شــهر اصفهان وجود دارد، ابراز کرد: این درحالی است که هم اینک 
روزانه به طور متوســط بین ۲۰ تا ۷۰ نفر برای احداث واحد صنعتی و تولیدی 
جدید به اداره کل محیط زیســت مراجعه می کنند و می گویند اســتانداردها 
را رعایت می کنیم امــا از دیدگاه منِ محیط زیســتی اگر حتــی خروجی ها 
را هم رعایــت کنند، بارگذاری تعریف دارد و صرفاً مســئله رعایت اســتاندارد 
خروجی واحد صنعتی نیســت زیــرا ایجاد واحد صنعتی توســعه جمعیت، 
 مهاجرت و افزایش ناوگان حمل و نقل به همراه دارد اما این ها سیاستگذاری 

کل کشور است. 
وی تصریح کرد: ســرعت توســعه در اصفهان به مراتب بیشــتر از اقدامات و 
تمهیداتی است که برای کاهش آلودگی انجام می شود و در خوش بینانه ترین 
حالت اگر این برنامه ها را اجرا کنیم شاید موفق شویم که نگذاریم شرایط از اینی 

که هست بدتر شود زیرا اختیارات ما محدود است.
رئیس اداره پایش و امور آزمایشــگاه های اداره کل حفاظت محیط زیســت 
استان اصفهان با اشاره به پیگیری قضایی آلودگی ذوب آهن، تهیه سند کاهش 
آلودگی فولاد مبارکه و کوره های آجر پزی، خاطرنشان کرد: ما طبق این برنامه 

چنین اختیاراتی در استان داریم.

استفادهازاهرمقانوندرسندجامعکاهشآلودگیهوایاصفهان
صادقیان با بیان اینکه در قانون هوای پاک به لزوم تأمین حقابه ها توسط وزارت 
نیرو اشاره شده است، ابراز کرد: در سند جامع کاهش آلودگی هوای اصفهان 
در برخی موارد پــروژه محوری و برخی دیگر مفاد قانــون هوای پاک را لحاظ 
کردیم از جمله تأمین حقابه ها و با این نگاه که از پیشروی کانون های گردوغبار 

جلوگیری شود.
رئیس اداره پایش و امور آزمایشگاه های اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
اصفهان خاطرنشــان کرد: سال گذشــته برای اولین بار شرکت آب منطقه ای 
اصفهان با پیگیری و حکم قضایی محیط زیست به وظیفه ذاتی خود مبنی بر 
تأمین حقابه تالاب عمل کرد در حالی که طی 3۰ سال تا این اهرم نبود این اتفاق 
نیافتاد؛ از این رو در سند جامع کاهش آلودگی هوای اصفهان، اهرم های قانونی 

نیز به عنوان بالاترین اسناد بالادستی در نظر گرفته شده است.

رئیس کمیسیون حقوق بشر کانون وکلای دادگستری اصفهان اجرای موفق 
»زنگ قانون« در مدارس اســتان را نیازمند شناخت جرایم خاص مدارس 

در مناطق مختلف دانست.
به گزارش »ایرنا«، »زنگ قانون« در سال تحصیلی گذشته برای نخستین بار 
در کشور در مدارس استان اصفهان به همت معاونت اجتماعی و پیشگیری از 
وقوع جرم دادگستری استان اصفهان و با همکاری جمعی از وکلا و قضات  و 
آموزش و پرورش در قالب ارائه مطالب آموزشی هدفمند در مدارس اجرا شد.

بهاره بهزادی در گفــت وگو با »ایرنا« گفت: وکلای وابســته به کانون وکلای 
دادگســتری اصفهــان امیدوارند که اجرای زنــگ قانون در ســال آینده با 
شناسایی گروه هدف و مخاطبین، بازدهی قابل توجهی نسبت به قبل داشته 
باشد. وی با تأکید بر مؤثر بودن اجرای زنگ قانون در مدارس به عنوان اقدام 
مفید قوه قضاییه گفت: باید نقص های عمده این اقدام در شناخت جرایم، 

گروه هدف، مخاطبین و ارائه محتوای متناسب اصلاح و رفع شود.
این حقوقدان اظهار کرد: این طرح به منظور اطلاع رسانی و آگاهی بخشی به 
دانش آموزان برای پیشگیری از وقوع جرایم و تا حد ممکن آشنایی با حقوق 

قانونی بزه دیدگان در میان قشر کودک و نوجوان است.
وی با اشــاره به انواع جرایم در مدارس مناطق مختلــف گفت: از جمله این 
جرایم می توان به روابط خــارج از عرف، تخلفات فضــای مجازی و نزاع  و 

رفتارهای ناسالم در بین دانش آموزان اشاره کرد. 

رئیس کمیسیون حقوق بشــر کانون وکلای دادگستری اصفهان، همچنین 
 اجرای »مــوت کورت« یا »شبیه ســازی یک دادگاه« در مــدارس را کاری 
بی فایده و پرهزینه دانســت و گفت: چنین اقداماتی در سطح دانشجویان 
رشته حقوق و به منظور آموزش و آشــنایی آنها با آیین دادرسی و شناخت 
جامعی از قانون و نحوه اجرای آن اســت و در ســطح دانش آموزی مؤثر 
نخواهد بود. وی یادآور شد: از سویی اگر ارائه مطالب حقوقی در مدارس به 
منظور آشنایی نوجوانان به حقشان اســت، لازم است والدین آنها مخاطب 
باشند زیرا به دلیل شرایط سنی کودکان و نوجوانان، والدین و اولیای قانونی 
و حتی در مواردی مسئولان آموزشی حق و مسئولیت قانونی برای پیگیری 

قضایی درخصوص جرایم مرتبط با کودکان و نوجوان دارند.
بهزادی با تأکید بر اینکه ریشه تضییع شدن حقوق افراد در جامعه، ناآگاهی 
 اســت گفت: این نقیصه به نبود آموزش در خانواده و محیط های آموزشی 

در ارتباط با مسائل حقوقی بر می گردد.
رئیس کمیسیون حقوق بشر کانون وکلای دادگستری اصفهان همچنین با 
اشاره به اینکه ریشه بسیاری از جرایم فعلی ناشــی از مشکلات اقتصادی 
 اســت، تأکید کرد: نظارت بر نحوه اجرای قانون و آمــوزش لازم در جامعه 

نقش مؤثری در کنترل وقوع جرایم دارد.
این حقوقدان افزود: در این راســتا بایــد مراقب بود که قوانینی که شــاید 

بسترساز وقوع جرایم باشند تصویب نشوند.

اجرای»زنگقانون«دراصفهاننیازمندشناختجرایمخاصهرمنطقهاست  در یکی دیگر از روزهای آلوده اصفهان که سایه سیاهی آسمان ر ا احاطه و نفس کشیدن را سخت کرده بود، یک مقام مسئول در 
اداره حفاظت از محیط زیست استان گفت که امسال شدت آلودگی هوای اصفهان ۴5 درصد کاهش یافته است

ماهیچ،مانگاه!



تیم منتخب تاریخ فوتبال آسیا به انتخاب  Mad Football  ناصر حجازی را به عنوان بهترین دروازه بان تاریخ آسیا  انتخاب کرد.  از جمله افتخارات ناصر حجازی 
باید به دو قهرمانی در جام ملتهای  آسیا، یک قهرمانی در بازی های آسیا و همچنین حضور در جام جهانی  و بازی های المپیک اشاره کرد.  فارغ از بازی های ملی، 
حجازی در رده باشگاهی هم در آسیا افتخارات  مهمی به دست آورد و با استقلال قهرمان جام باشگاه های قاره کهن  شد. حجازی با وجود داشتن رقبای قدرتمندی 

مثل لی وون جائه از کره  و محمد الدعیع از عربستان به عنوان گلر اول تاریخ آسیا انتخاب شد.  
به جز حجازی در دیگر خطوط این تیم منتخب خبری از ستاره های  ایرانی و حتی ســتاره ای از غرب آسیا نیست و همه پستها به دو غول  فوتبال شرق آسیا، کره 
و ژاپن تعلق گرفته اســت. کره جنوبی به عنوان  اولین تیم آســیایی راه یافته به یک چهارم نهایی جام جهانی و تیمی که   10 دوره پیاپی به جام جهانی صعود کرده 
خودش را قدرت اول فوتبال  آسیا می داند. به همین خاطر تیم منتخب تاریخ آســیا به انتخاب »مَد  فوتبال« آنها را بسیار خوشحال کرده است. تیمی که بیشتر 
بازیکنانش  ستاره های تاریخ فوتبال کره هستند.   این تیم منتخب بر اساس آرایش 3-4-3 انتخاب شده است. در خط  حمله سه نفره سون هیونگ مین و چا 

بوم گئون از کره حضور دارند. 
در خط میانی اکثریت در اختیار ژاپنی ها است و سه ستاره ژاپنی در این  خط انتخاب شده اند: شینجی کاگاوا، کیسوکه هوندا و هیده یوشی  ناکاتا اسطوره های تاریخ 
فوتبال ژاپن در کنار پارک جی سونگ خط  حمله چهار نفره این تیم منتخب را تشکیل می دهند.  در خط دفاعی سه نفره هم در کنار ناگاتوموی ژاپنی شاهد حضور 

 کیم مین جائه، مدافع کره ای حال حاضر بایرن مونیخ و هونگ میونگ  بو هستیم، سرمربی فعلی تیم  ملی کره است.

ناصر حجازی بهترین دروازه بان تاریخ شد
:PSG ادعای رئیس باشگاه

انریکه بهترین سرمربی جهان است!
با وجود نتایج ضعیف پاری ســن ژرمن در هفته های اخیر اما رئیس باشــگاه PSG همچنان به 
حمایت از لوئیز انریکه ادامه می دهد و معتقد است این تیم در آینده حرف های زیادی برای گفتن 
خواهد داشت. ناصر الخلیفی، در گفت وگو با شبکه اسکای آلمان اظهار کرد: »از نظر من لوئیز انریکه 
بهترین سرمربی جهان است و در حال ساختن پروژه بلند مدت PSG برای آینده بوده و ما به برنامه 
بلندمدت سرمربی تیممان اعتماد کامل داریم. اگرچه نتایج برای ما از اهمیت بالایی برخوردارند اما 
بیشترین تمرکز پاری سن ژرمن در حال حاضر معطوف به پروژه جدید و ساخت تیم برای سال های 
آینده است . بازیکنان جوان بااستعدادی داریم و مطمئناً در ادامه همه آنها حرف های زیادی برای 

گفتن خواهند داشت.«
پاری سن ژرمن در فصل جاری با کسب 33 امتیاز در صدر جدول رقابت های لیگ یک فرانسه قرار 
دارد اما در لیگ قهرمانان اوضاع این تیم بسیار بحرانی است، چرا که آنها با کسب تنها 4 امتیاز از پنج 
بازی، در رتبه 25 جدول قرار گرفته اند به همین علت هواداران پی اس جی از عملکرد این فصل لوئیز 

انریکه در این تیم چندان راضی نیستند.

تحریم جام جهانی 2034 عربستان از سوی ژرمن ها؟
  درگیری رسانه ای بین فوتبال آلمان و عربستان  که از اتفاقات جام جهانی 2022 شدت گرفته بود 
همچنان ادامه دارد. به گزارش »ورزش سه«، گروه هواداری »اونزره کِروه« که یکی از بزرگ ترین 
گروه های  سازماندهی شده هواداری فوتبال در آلمان بوده نامه ای  سرگشاده علیه عربستان خطاب 
به رئیس  فدراسیون فوتبال آلمان منتشر کرد. هواداران آلمانی از برند نوین دورف خواستند که در 
کنگره پیش روی  فیفا که قرار است روز 11 دسامبر برگزار بشود علیه میزبانی جام جهانی   2034 در 
عربستان رأی بدهد. با اینکه برگزاری جام جهانی 2034 در عربستان هنوز رسمی نشده ولی  شواهد 
نشان می دهد که باید میزبانی عربســتانی ها را قطعی دانست.  هواداران آلمانی در نامه سرگشاده 
خود حتی از فدراسیون فوتبال این کشور خواستند در  صورت رسمی شدن میزبانی عربستان، تیم 
ملی آلمان حتی از حضور  در رقابت های انتخابی جام جهانی خــودداری کند.  این نامه تند و تیز در 
حالی است که عربستان مدتی  است میزبانی جام جهانی را علناً جشن گرفته و می گوید تنها اعلام 

 رسمی از طرف فیفا باقی مانده که اقدامی فرمالیته است.  

مهاجم منچستر حاضر است درون دروازه  بایستد
آماد دیالو، مهاجم منچســتریونایتد، می گوید آماده است برای منچســتریونایتد در هر پستی که 
می تواند، بجنگد. به گزارش »ورزش ســه«، منچســتریونایتد در بازی هفته ســیزدهم لیگ برتر 
انگلیس هفته پیش به مصاف اورتون رفت و با نتیجه 4-0 برنده شد. شیاطین سرخ همراه روین 
آموریم به دومین برد پــس از برتری مقابل بودو/گلیمت در لیگ اروپا دســت پیدا کردند. صفحه 
فابریتزیو رومانو به نقل از این بازیکن در پاسخ به اینکه قصد دارد در چه پستی برای یونایتد بازی 
کند، نوشت: »هر جایی که سرمربی من را انتخاب کند، آماده ام تا برای تیم بجنگم. هیچ مشکلی 
ندارم که فقط به عنوان وینگر راست یا شماره 10 بازی کنم، می توانم همه جا بازی کنم. همان طور که به 
سرمربی تیم گفتم، اگر به من به عنوان دروازه بان هم نیاز دارید، من آماده ام تا تمام تلاشم را بکنم.«

در زمان مربیگری اریک تن هاخ، آماد دیالو تلاش زیادی داشت تا وارد ترکیب یونایتد شود چون 
آنتونی اغلب به جای او بازی می کرد. فصل گذشته، او تنها 12 بازی برای شیاطین سرخ انجام داد 
و 3 گل به ثمر رساند. با این حال، آماد یکی از بازیکنان قابل توجه دوران مربیگری آموریم در همین 
مدت کوتاه بوده است. او در این فصل طی 19 بازی 3 گل به ثمر رسانده و 5 پاس گل نیز ارسال کرده 
است. قرارداد فعلی آماد دیالو با شیاطین سرخ در تابستان آینده به پایان می رسد. منچستریونایتد 

در حال حاضر به دنبال تمدید قرارداد با این بازیکن جوان است.

خبر روز

کاپیتان سپاهان:

تلاشم می کنیم در جام های 
باقیمانده قهرمان باشیم

کاپیتان ســپاهان بــا ابراز تأســف از حذف 
این تیم از رقابت های آســیایی تأکید کرد که 
طلایی پوشان تلاش می کنند تا در جام های 
باقیمانده قهرمان شــوند. محمد کریمی در 
مسابقه با استقلال دوشنبه یکی از بازیکنان 
پرتلاش در میانه زمیــن بود که گل اول بازی 
را هــم از روی نقطه پنالتی به ثمر رســاند و 
در نهایت از ســوی AFC به عنــوان بهترین 
بازیکن میدان برگزیده شــد. کریمی عنوان 
کرد: متأســفانه با این برد صعــود نکردیم، 
ولی بخشی از این صعود نکردن به دور رفت 
ما برمی گردد که نتوانســتیم امتیازات لازم 
را کســب کنیم و این موضوع جای تأســف 
دارد. امیــدوارم در بازی هــای فصل بعدی 
لیــگ قهرمانان آســیا در بالاترین ســطح 
حاضر باشیم و بتوانیم موفقیت کسب کنیم 
و عملکرد خوبی داشته باشیم. او اظهار کرد: 
به تیم خوب اســتقلال تاجیکستان که تیم 
بسیار خوبی است، خسته نباشید می گویم، 
امیدوارم کــه این تیم در ادامه موفق باشــد 
و عملکرد خوبی از خود بــه نمایش بگذارد. 
کاپیتان ســپاهان در خصــوص کیفیت تیم 
حریف گفت: استقلال تاجیکستان بازیکنان 
خوب و باکیفیتی دارد. فکر می کنم در آینده 
تاجیکستان تیم های بهتری روانه مسابقات 
می کند و با تلاش بیشــتر ایــن جایگاه را به 
دست می آورد. کریمی در واکنش به شرایط 
تیم سپاهان در لیگ برتر ایران عنوان کرد: ما 
در لیگ یکی از اصلی ترین تیم های شانس 
قهرمانی هستیم و می خواهیم هرطور شده 
در این مسابقات قهرمان شــویم. ما در کنار 
استقلال، پرســپولیس، ملوان و تراکتور که 
تیم های خوبی هســتند، شــانس قهرمانی 
داریم امــا رقابت های لیگ ایران همیشــه 
ســخت اســت. او تأکید کرد: تلاشمان این 
اســت که در جام های باقی مانــده قهرمان 
باشیم چه در رقابت های لیگ برتر، چه جام 
حذفی و چه سوپرکاپ که یک فینال بسیار 

مهم پیش رو داریم.

فوتبال جهان

عکس خبر

 جواهری سبز در
دل صحرا 

عربستان سعودی قصد دارد در دل 
صحرا  اســتادیومی 92 هــزار نفری 
بسازد. ورزشگاه کینگ سلمان بزرگ 
ترین  اســتادیوم فوتبال این کشور 
خواهد بود.  طرح های منتشــر شده 
از این ورزشــگاه حیرت انگیز است. 
ورزشگاه در شهر ریاض ساخته شده 
و  این استادیوم، ورزشگاه اصلی تیم 

ملی فوتبال عربستان خواهد بود.   

در جریان رقابت های تنیــس روی میز نوجوانان و 
جوانان قهرمانی جهان که در هلســینبورگ ســوئد 
برگزار شــد، بنیامین فرجی موفق به کســب مدال 
برنز شد و نامش را به عنوان اولین مدال آور جهانی 
تنیس روی میز ایــران در بخش انفرادی نوجوانان 
ثبت کرد. این پینــگ پنگ باز 14 ســاله در حالی 
صاحب این مدال تاریخی شــد که یک ماه پیش 
برای نخســتین بار با تیم ملی تنیس روی میز در 
مسابقات قهرمانی آسیا شــرکت کرد و موفق شد 
در جریان این رقابت ها بــا غلبه بر »وانگ چوکین« 
نفر اول رنکینگ جهان و قهرمان المپیک پاریس از 

چین شگفتی ساز جهان شود.
او در هلســینبورگ هم با غلبه بر »شانتو ایوایدا« از 
ژاپن در جمع 8 بازیکن برتر قرار گرفت، ســپس با 
غلبه بر »لین چین تینــگ« از چین به مرحله نیمه 
نهایی راه یافت و مدال برنز خــود را قطعی کرد. در 
نهایت با شکست نزدیک برابر »لی هه چن« چینی 

به مدال برنز دست یافت. 
این عملکرد قابل توجه مورد توجه شبکه تلویزیونی 
ســوئد هم قرار گرفته اســت طوری کــه در بخش  
ورزشی این شبکه با اشــاره به موفقیت های نابغه 
تنیــس روی میز ایران عنوان شــد: »بنیامین یک 

استعداد فوق العاده اســت که با بازی زیبای خود 
مقابل حریف چینی، قهرمان المپیک را شکســت 
داده و همچنین پدر این بازیکن از قهرمانان تنیس 
روی میز بوده است که از 4 سالگی تمریناتش را زیر 
نظر پدرش پیگیری می کرد تا بــه این موفقیت ها 

دست یافته است.«

تمجید سوئدی ها از نابغه تنیس ایران 

 ارتش طلایی ایران از آسیا حذف شد اما 3 خوان سخت در پیش دارد؛

نوشدارویسپاهاناینباربهموقعمیرسد؟
»نوشدارو پس از مرگ سهراب«، حکایت  مرضیه غفاریان
سوغات 3 امتیازی اســت که سپاهان از 
تاجیکستان به ارمغان آورد. این امتیازات حاصل جدال سه شنبه شب 
طلایی پوشان با استقلال دوشنبه بود؛ اما هیچ خاصیتی برای نماینده 
ایران نداشت. ســپاهان با وجود برتری 2 بر یک در مصاف با حریف از 
رقابت های آسیایی حذف شد؛ یعنی مأموریت ارتش طلایی اصفهان در 
نخســتین جبهه پس از 7 صف آرایی در مقابل رقبای خارجی به پایان 
رسید. مصاف ســپاهان در این آوردگاه آســیایی با شکست در مقابل 
شباب الاهلی امارات و بازماندن از راهیابی به لیگ نخبگان قاره استارت 
خورد و با پیروزی در برابر قرمزپوشــان تاجیکستانی به حذف از لیگ 

قهرمانان آسیا سطح 2 ختم شد. 
به جرأت می توان مدعی شد هواداران این تیم اصفهانی نه تنها به صعود 
تیم محبوبشان به بالاترین سطح رقابت های باشگاهی آسیا با برتری 
در مقابل یاران ســردار آزمون امیدوار بودند بلکــه بدبین ترین طرفدار 
سپاهان هم گمان نمی کرد که طلایی پوشان دیار زاینده رود در مرحله 
گروهی ســطح دو لیگ قهرمانان این قاره و در تقابل با رقبایی چون 

الوحدات اردن و استقلال تاجیکستان و شــارجه امارات از گردونه 
رقابت ها حذف شوند.

پربیراه نیست اگر بگوییم ســپاهان از هر نظر از رقبای خود در 
گروه C سر بود و پیش از شروع مسابقات روی کاغذ شانس 
اول صعود از  این گروه به شــمار می آمد؛ اما فوتبال اســت و 

غیرقابل پیش بینی ترین و جذاب ترین ورزش جهان. 
چه کسی تصور می کرد سرنوشــت تیمی که نایب قهرمانی 
لیگ قهرمانان آســیا و حضور در جام باشــگاه های جهان را 
یدک می کشد در هفته ششم رقابت های آسیایی در سطح 2 
به دست رقبایش بیافتد؟ اما این اتفاق در عین ناباوری طلایی 
دل ها افتاد و سپاهان در شبی که در جدال با حریفش پیروز 
شد طعم تلخ حذف شدن را چشید؛ چرا که یک هفته پیش از 
آن، قدر موقعیت های به دســت آمده را ندانسته بود و 2 امتیاز 
مسلم را در رقابت با الوحدات از دست داده بود، چرا که در هفته 
اول این مسابقات نیز خانه این حریف اردنی را دست خالی 
 ترک کرده بود و چرا که در هفته ســوم در برابر شارجه ای با 
دریافت ســه گل شکست را پذیرا شــد که در بازی برگشت 

توانست بابه ثمر رساندن 3 گل از سد آن بگذرد.
همه اینها نشان دهنده آن است که تیم اصفهانی به خودش 
و فرصت سوزی های مهره های هجومی و عملکرد متزلزل 

مدافعانش باخت. این درست که »پادشــاه امارات« با گلباران کردن 
»غول سبز« در اردن تیر خلاص را به پیکر ارتش طلایی ایران نشاند؛ اما 
این سپاهان بود که با خودزنی در رویارویی با شارجه و الوحدات خودش 

را در این معرکه انداخت و قافیه را به رقبایش واگذار کرد. 
برای صحه گذاشــتن بر این مدعا کافی اســت فقط موقعیت های گل 
طلایی پوشان در دو دیدار رفت و برگشت با نماینده های امارات و اردن 
را در نظر بگیرید. ســپاهان در هفته اول در مصاف با غول سبز در حالی 
با نتیجه 2 بر یک از میزبان اردنی خود شکست خورد که 18 بار فرصت 
داشت دروازه الوحدات را فروبریزد؛ یعنی 3 برابر شاگردان »رافت علی« 
اما در نهایت این الوحدات بود که طلایی ها را در اردوگاه خود زمینگیر کرد. 
در بازی برگشت این دو تیم هم که به دلیل محرومیت تیم های ایرانی 
از میزبانی در کشــور خود به حکم AFC در قطر برگزار شد سپاهانی ها 
از 21 موقعیت گلی که به دســت آوردند فقط یک بار توانستند توپ را به 

تور سنگر عبدا... الفاخوری بچسبانند آن هم در حالی که بازی را کاملًا 
در اختیار داشتند و حریفشان فقط 3 موقعیت گل داشت که در نهایت 
سپاهان به تقسیم امتیاز با مهمان اردنی خود تن داد! ضعف خط حمله 
سپاهان در رویارویی با شارجه در دیدار رفت این دو تیم در امارات هم 
مشهود و یکی از عوامل اصلی باخت شاگردان مورایس در این بازی بود. 
سپاهانی ها در دوئل با پادشاه امارات به فرماندهی مورایس 11 موقعیت 
گل داشتند اما باز هم فقط یکبار موفق به گلزنی شدند در حالی که خط 
دفاع متزلزل تیم اصفهانی 3 بار تســلیم خط آتش شــارجه شد. تیم 
اماراتی در این بازی با وجود بهره مند بودن از امتیاز میزبانی 9 موقعیت 
گل در کارنامه خود ثبت کرد. اما 3 امتیاز بازی را به تیمی می دهند که 
از این فرصت ها بیشتر استفاده کند. کاری که مهره های هجومی ارتش 
طلایی ایران در رقابت های آســیایی در انجام آن ناکام بودند. سپاهان 
در نخستین مأموریت خود در این فصل شکست خورد اما کار این تیم 
اصفهانی هنوز به پایان نرســیده است.طلایی پوشــان اصفهانی حالا 
باید با درس گرفتن از آوردگاه آســیایی تلاش کنند تا 3 خوان دیگر را 
به سلامت پشت سر بگذارند. بدون شک هواداران سپاهان به چیزی 
کمتر از فتح سه جبهه داخلی)لیگ برتر، جام حذفی و سوپر جام( به 
دست تیم محبوب خود قانع نخواهند شد. آنها بیش از یک دهه است 
که رنگ جام طلای لیگ برتر را ندیده اند. آن هم در حالی که سپاهان 
با کسب 5 عنوان قهرمانی و 4 نایب قهرمانی در لیگ برتر، 5 قهرمانی 
در جام حذفی و یک نایب قهرمانی در لیگ قهرمانان آســیا یکی از 
پرافتخارترین تیم های ایرانی است. سپاهانی ها امیدوارند با تغییر 
سکاندار خود، فاتح لیگ 24 شوند تا جام زرین این رقابت ها را پس 
از یک دهه به اصفهان بیاورند و به گنجینه طلایی خود بیافزایند. 

تیم اصفهانی سه شنبه شــب همزمان با حذف از رقابت های 
آســیایی جایگاه خود در صدر لیگ برتر را هم  از دســت داد. 
تراکتوری ها با پیروزی در بازی عقب افتاده خود در همین روز 
با یک امتیاز بیشتر از شاگردان پاتریس کارترون صدرنشین 
شدند. پرسپولیس هم که با یک امتیاز کمتر از سپاهان در 
رده سوم ایستاده یک بازی کمتر از تیم اصفهانی انجام داده 
و اگر امشب از سد نســاجی بگذرد 23 امتیازی می شود و بر 
سکوی اول تکیه می زند. با این تفاسیر کارترون و شاگردانش خوب 
می دانند مأموریت سختی برای قهرمانی در سه آوردگاه داخلی خود در 
پیش دارند؛ مأموریتی که سربلند بیرون آمدن از آن ممکن نیست مگر 
با استحکام بخشی به ساختار دفاعی این تیم اصفهانی و مهر پایان 

زدن بر فرصت سوزی مهره های هجومی سپاهان.

آذرباد: 

ذوب آهن می تواند سهمیه آسیایی بگیرد 
ویژه ترین اتفاق برد ذوب آهن مقابل شــمس آذر در هفتــه یازدهم گلزنی محســن آذرباد، هافبک 
سبزپوشــان اصفهانی بعد از حدود 18 ماه بود. به گزارش »ورزش سه«، زننده سومین گل ذوب آهن 
در بازی اخیر گاندوها درباره طولانی شدن 
دوره گل نزدنش گفت: »تنها سال فوتبال 
من فصل پیش بود که بدون گلزنی سپری 
شد. متأسفانه در آن برهه حتی پنالتی هم 
خراب کردم. خوشــحالم که این موضوع 
تمام شــد. گلی که زدم اتفاق خوبی بود و 
امیدوارم این رونــد را ادامه بدهم. با توجه 
به سیســتم جدیدی که برای تیم تعریف 
شده من بیشــتر داخل باکس هستم و با 
موقعیت های بیشتری که نصیبم خواهم 
شد تلاش می کنم که بتوانم گل های بیشتری برای ذوب آهن بزنم.« او در واکنش به اینکه آیا فکرش را 
می کرد قرار است در این بازی به دور گلزنی برگردد، پاسخ داد: »به شخصه پاس گل را بیشتر از گل زدن 
دوســت دارم ولی برای این بازی این حس به من الهام شده بود که قرار است گل بزنم. خیلی دوست 
داشتم این اتفاق بیفتد و خدا کمک کرد گل سوم را زدم.« آذرباد در خصوص پرگل شدن بازی های ذوب 
آهن توضیح داد: »عملکرد فنی تیم ما طوری طراحی شده که نفرات بیشتری داخل باکس حریف داریم 
و این باعث می شود خلق موقعیت های زیادی داشته باشیم. فکر می کنم این تغییر سیستم به عملکرد 
خط حمله ما خیلی کمک کرده و نتیجه اش همین هست که می بینید بردهای پرگل به دست می آوریم. 
امیدوارم این روند را حفظ کنیم.« او دربــاره نتایج خوبی که این تیم مقابل تیم های بزرگ گرفته گفت: 
»استقلال و تراکتور را بردیم و با سپاهان و پرسپولیس مساوی کردیم. ما می توانستیم از مصاف با این 
تیم های بزرگ امتیازات بیشتری بگیریم. از طرفی در بازی هایی هم که فکر می کردیم برنده خواهیم 
شد نتیجه را واگذار کردیم. تیم ما روند خوبی دارد ولی متأسفانه یک سری مشکلات داریم و آقای ربیعی 
هم همیشه درباره اش صحبت کرده است. من امیدوارم مسئولان شهر اصفهان به تیم ذوب آهن نگاه 
ویژه داشته باشند. واقعاً این شرایط حق این تیم نیست.« بازیکن ذوب آهن درباره شرایط این تیم و 
مشکلاتی که از ابتدای فصل درباره آن صحبت شده تأکید کرد: »برخی مشکلات حتی از فصل قبل مانده، 
امسال هم متأسفانه در مسائل مالی و سخت افزاری مشکل داریم. بازیکنان ما اخلاقشان اینطور است 
که حرفی نمی زنند و مشغول کارشان هستند و این بدان معنا نیست که بدون مشکل هستیم. امیدوارم 
این مسائل زودتر حل شود. ذوب آهن که اصلًا قابل مقایسه با استقلال، پرسپولیس، سپاهان و تراکتور 
نیست فصل پیش پنجم شد که اتفاقی ویژه به حساب می آید. امیدوارم مسئولین به این تیم کمک کنند. 

ذوب آهن می تواند باز هم سهمیه آسیایی بگیرد و برای اصفهان افتخارآفرینی کند.«

علیپور وینگر نیست اما گاریدو قبول نمی کند!
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس می گوید یکی از ایرادات فنی گاریدو، ایجاد تغییرات زیاد در ترکیب 
این تیم است. پایان رافت در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: یکی از نکات فنی مهم درباره پرسپولیس 
این است که علی علیپور اصلًا وینگر نیست اما در پست وینگر به بازی گرفته می شود. گاریدو اصلًا قبول 
نمی کند علیپور وینگر نیست و دائم او را به عنوان وینگر بازی می دهد. وقتی شما تعدادی وینگر دارید 
اما از آن ها استفاده نمی کنید و علیپور را به جای آن ها در پست وینگر بازی می دهید، روحیه بازیکنان 
خراب می شود. ما باید تیم را در هر شــرایطی از جمله روحی و روانی آماده نگه داریم. امیدوارم گاریدو 
زیاد در ترکیب تیم و پست بازیکنان تغییرات ایجاد نکند و اجازه بدهد بازیکان در پست خودشان بازی 
کنند تا تیم بتواند عملکرد بهتری داشته باشد. او در ترکیب تیمش زیاد تغییر ایجاد می کند. ما حرفمان را 
می زنیم و او می خواهد قبول کند یا خیر. پرسپولیس تیم بسیار قدرتمندی است و می تواند بهتر بازی کند.

مستطیل سبز
شنبه ۱۷ آذر ۱403 / ۵ جمادی الثانی  ۱44۶ / ۷ دسامبر  2024 / شماره 4244



روشن شدن چراغ اقتصاد شهرها در ایستگاه های مترو

فقط مکث و سدمعبر، ممنوع!
هر ایستگاه مترو علاوه بر انتقال مسافران می تواند بستری برای زندگی اجتماعی شهروندان و رونق اقتصاد شهری 
باشد؛ بنابراین، برای ارتقای کارایی این نوع فضاهای شهری باید علاوه بر مشخصات کالبدی مکان، به نیازهای شهر 

و شهروندان توجه داشت و از این ظرفیت بالقوه غافل نشد. 
به گزارش »ایمنا«، با افزایش جمعیت و گسترش شهرنشینی روند توسعه شــهرها نیز سرعت بیشتری به خود 
گرفتند؛ هرچند که توسعه می تواند با مزایایی همراه باشد، اما با توجه به ظرفیت ها و منابع محدود یک شهر می تواند 
چالش هایی را نیز با خود به دنبال داشته باشــد که اثرات آن بر شهر و شهروندان بی تأثیر نخواهد بود؛ با وجود این، 
همواره مدیریت شهر با برنامه ریزی های متعدد از جمله کوتاه مدت و بلندمدت در حوزه های متنوع و متفاوت جامعه 
در صدد هستند تا با ایجاد نظم شهری میان شهر و شــهروندان تعادل و تناسب معقولی را فراهم کند.این امر مهم 
مستلزم تخصیص منابع مالی پایدار و متناسب با اقدامات مدنظر است، چراکه با داشتن منابع مالی متغیر و متزلزل 
امکان توسعه پایدار، ارائه خدمات مستمر و متوازن امری بسیار دشوار اســت و چالش اساسی برای مدیریت و 
اداره با کیفیت شهر در تمام ابعاد محسوب می شود. فعالیت های اقتصادی موتور محرکه توسعه و رونق بخش تمام 
حوزه ها، فعالیت ها و امور فردی و اجتماعی است، مقوله ای اثرگذار و متغیری مؤثر که با فراز و فرودش بسیاری از 
برنامه ریزی ها را آغاز یا متوقف می کند. شهرداری ها نهادهای مردمی هستند که بیشترین بار اداره شهر و هزینه های 
آن بر دوش این نهاد است و بیشترین وظیفه را در قبال شــهر دارد و نسبت به دیگر دستگاه ها بالاترین خدمات و 
بیشترین خدمت را به شهروندان شهر ارائه می کنند که در قیاس با خدمات تک محوری دیگرسازمان ها قابل مقایسه 
نیست. امروزه فضاهای مترو به دلیل استفاده بســیار زیاد افراد از آن در طول شبانه روز، به عنوان یکی از فضاهای 
شهری پرکاربرد ایفای نقش می کند؛ به همین دلیل در اقصانقاط دنیا نمونه ای از بازنمود فرهنگ جامعه به حساب 
می آید و به عنوان فضای عمومی در شهر در ارتباط دوسویه با شهر و در امدادراه ها و گره های شهری، کالبدی را برای 
زندگی اجتماعی شهروندان پدید می آورد. هر ایستگاه مترو علاوه بر انتقال مسافران، می تواند بستری برای زندگی 
اجتماعی شهروندان باشد و برای ارتقای کارایی این نوع فضای شهری باید علاوه بر مشخصات کالبدی مکان به کارکرد 
و فعالیت شهروندان توجه داشت، پیامدهای حاصل از تعاملات اجتماعی در ایستگاه مترو می تواند موجب تقویت 

هویت فرهنگی، مطلوبیت فضایی، سرزندگی و پویایی و ارتقای کیفیت محیط زندگی و شهر باشد.

سیاست مدیریت شهری استفاده از ایستگاه های مترو است
رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان در این باره با اشاره به لزوم 
استفاده از ظرفیت ایستگاه های خطوط حمل ونقل شــهری به ویژه متروی اصفهان به »ایمنا« اظهار می کند: این 
موضوع در قالب طرح های مختلف از جمله مدل های TOD در ادبیات روز حمل ونقل دنیا بررســی می شود و در 
اصفهان نیز جزو سندهای بالادستی است که در طراحی ایستگاه های مترو به آن توجه شده است، اما تا اجرایی شدن 
این طرح ها کمی فاصله داریم. عباس حاج رسولی ها می افزاید: در ساخت ایستگاه های خط 2 متروی اصفهان تلاش 
شده است، علاوه بر لحاظ کردن موضوعات فرهنگی و اجتماعی در مرحله طراحی، از ابتدا از آن ها بهره برداری های 
خدماتی و رفاهی نیز شود، از این رو جلسات مختلفی برگزار شده است که امیدواریم تجربه خوبی همچون برخی 
شهرها برای ارزش آفرینی از این ایستگاه ها رقم بخورد. وی با بیان اینکه سازمان مشارکت ها و مترو پیگیر بهره برداری 
از ایستگاه های مترو هستند، می گوید: مترو مارکت ها در دو ایستگاه بهره برداری و با استقبال شهروندان روبه رو شده 
است، به مدیران مناطقی که ایستگاه های مترو در محدوده آن ها قرار دارد، گفته شد می توانند از ظرفیت زمین های کنار 
ایستگاه های مترو استفاده کنند، سیاست مدیریت شهری استفاده از ایستگاه های مترو است، روند قانونی مقداری 
مشکل داشت که رفع شده است. حاج رسولی ها با بیان اینکه سرمایه گذاران و مشارکت کنندگان آمادگی لازم را دارند 

و برای تمام ایستگاه های مترو برنامه ریزی شده است، تأکید می کند: با این اقدام پس از بهره برداری خط 2 مترو 
دیگر این اتفاق جا افتاده است و سرمایه گذاران می توانند زمین خریداری کنند و ما نیز مجوزهای لازم را ارائه می کنیم، 

همچنین با توجه به موقعیت هر کدام از ایستگاه های مترو، مشاوران برای انجام اقدامات مؤثر ایده می دهند.

بارگذاری ها در ایستگاه مترو نباید موجب سد معبر شود
مصطفی نباتی نژاد، عضو کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان در این باره به 
خبرنگار »ایمنا« اظهار می کند: از محیط ایستگاه های مترو علاوه بر اینکه استفاده های اجتماعی اقتصادی می شود، 
باید ملاحظات ایمنی، امنیتی و ترافیکی نیز لحاظ شود. وی می افزاید: ایستگاه های مترو ایستگاه مکث نیست، بلکه 
ایستگاه عبور است؛ بنابراین، باید با ملاحظه خاص و بر اساس استانداردها استقرار محدودی در آن صورت گیرد، زیرا 
نمی توان بارگذاری زیادی در این محل ها انجام داد. عضو کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و گردشگری شورای 
اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه ظرفیت موجود در ایستگاه های مترو یک فرصت است که تاکنون استفاده کمی 
از آن شده است، می افزاید: با توجه به اینکه عضو ناظر هیئت مدیره مترو هستم و در بعضی جلسات شرکت مترو 
حضور پیدا می کنم، در این سال ها قراردادهایی بسته شده، اما شرکت های طرف قرارداد نتوانستند به تعهدات خود 
عمل کنند و حتی بعضی قراردادها منتفی شده است، اما در این دوره مدیریت شهری قراردادهای جدیدی بسته 
شده است که امیدوارم به زودی شاهد بخشی از فعالیت های اقتصادی و فرهنگی رویدادها باشیم. نباتی نژاد با بیان 
اینکه پیگیر برگزاری رویدادی تحت عنوان »دستاوردهای پژوهشی مدیریت شهری« اعم از شهرداری و شورا در 
ایستگاه متروی امام حسین)ع( طی آذر سال جاری هستیم، ادامه می دهد: این رویداد در آینده می تواند در سایر 
ایستگاه ها اجرا شود، اما چنین برنامه هایی نباید مانعی برای عبور شهروندان ایجاد کند؛ بارگذاری های انجام شده 
در ایستگاه های مترو نباید موجب سد معبر شود، چراکه رسالت ایستگاه ها سوار کردن و انتقال مسافر است. وی با 
بیان اینکه بخشی از درآمدهای عملیاتی مترو از طریق مال الاجاره و موارد این چنینی جذب می شود که به طور شفاف 
در سند بودجه سازمان وجود دارد، می گوید: تیم هیئت مدیره تلاش می کند تا این درآمدهای اختصاصی را که شامل 
بلیت، تبلیغات شهری و مال الاجاره است را استفاده کند؛ همان طور که شاهد بهره برداری از مترو مارکت ایستگاه 
کارگر هستیم، باید توجه بیشتری به این ظرفیت داشت. عضو کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و گردشگری 
شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه سیاست شورا و شهرداری این نیست که سازمان مترو به خودکفایی کامل 
برسد، تصریح می کند: در حال حاضر بیش از ۷۰ درصد اعتبارات توسط شهرداری تأمین می شود، شهروندان حدود 

یک ششم هزینه قیمت تمام شده سفر را پرداخت می کنند و باقیمانده هزینه ها توسط شهرداری تأمین می شود.

آماده فراخوان جذب سرمایه گذار برای ایستگاه های متروی اصفهان هستیم
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان در این باره به خبرنگار »ایمنا« می گوید: 
مشارکت از مؤلفه های مهم توسعه یافتگی و از مقوله های مهم و اثرگذار در فرایند زندگی اجتماعی شهری و کلیدواژه 
نقش آفرین در پیشرفت و مؤثر در افزایش ضریب موفقیت در بیشتر حوزه های گوناگون شهری است و مشارکت 
فعالان اقتصادی از موارد برجسته برای مساعدت مدیریت شهر در اجرا و تأمین نیازهای عمران شهری و راهکاری 

آزموده برای برون رفت از بن بست های اقتصادی و دستیابی سریع تر به اهداف کلان شهر است. 
مسعود حیدری می افزاید: فعالان اقتصادی سرمایه های اجتماعی هستند که دیپلماسی اقتصادی با حضورشان 
فعال شده است و مشــارکت آن ها با مدیریت شهری دستاوردهای بســیار مطلوبی را برای شهر و شهروندان هم 
به لحاظ کمی و هم به لحاظ کیفی به ارمغان خواهد آورد، اما آنچه لازمه فراهم کردن چنین مشــارکتی )عمومی-

خصوصی( است، ایجاد بسترهای لازم بر محور امنیت، تکریم، تســهیل و تسریع در امور مرتبط با ایشان با رعایت 
منافع دو طرف در مدیریت شهری اســت. وی تصریح می کند: مشارکت با بخش خصوصی و فعالان اقتصادی و 
 استفاده از توان و تخصص مادی معنوی در اختیار آن ها از جمله سیاست های راهبردی کارآمد و کارسازی است که 
مدیریت شــهر می تواند در انجام وظایف ذاتی خود در قبال شــهر بهره های مدنظر را اســتحصال کند و خدمات 
شایسته ای را به شهروندان ارائه دهد. حیدری خاطرنشان می کند: مولدسازی دارایی های شهر یکی از موضوعات 
مورد مشارکت اســت که می توان از آن جهت نقطه اشــتراکی برای بهره برداری از مؤلفه مهم و اثربخش مشارکت 
عمومی-خصوصی در راستای جلوگیری از خام فروشی با هدف ارزش آفرینی اقتصادی و استفاده از ارزش حاصل 
شده در دیگر پروژه های کلان شهر استفاده خوبی را در راستای منافع شهر برد. وی اظهار می کند: در چنین شرایطی 
آسان ترین و سریع ترین راه برای مدیران شــهری فروش ملک برای تأمین مالی شهرداری ها برای رفع نیازهای 
مالی است، اما اگر این املاک را به عنوان منابع و ســرمایه های شهر قلمداد کنیم باید با کمی صبر و مدیریت زمان 

ارزش آفرینی اقتصادی را جایگزین خام فروشی کرد. 
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان خاطرنشان می کند: از دیگر دارایی های 
شهر که می توان با بخش خصوصی نسبت به مولدسازی آن ها اقدام شایسته ای انجام داد، ایستگاه های خطوط 
مترو شهر اصفهان است که شهرداری اصفهان طی ســال های اخیر نسبت به اجرای این امر مبادرت کرد. حیدری 
ادامه می دهد: مرکز بزرگ تجاری، اداری و پارکینگ میدان شهید علیخانی واقع در منطقه ۸ شهرداری اصفهان و 
ایستگاه مترو غرب میدان انقلاب )متروبام( و موردی که به تازگی فراخوان شد، ایستگاه مترو شرق میدان انقلاب 
ابتدای خیابان سید علیخان بود و متروپل نیز یکی از همین مواردی است که در سنوات گذشته انجام شد و تمام 
موارد با استقبال خوب مردمی مواجه شد. وی می گوید: با وجود ایستگاه های متعدد در مسیر مترو فرصت بسیار 
خوبی برای مشارکت بخش خصوصی برای تجهیز و بهره برداری از این ظرفیت های شهری در راستای ارائه خدمات 
مطلوب است، سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شــهرداری اصفهان این آمادگی را دارد تا در صورت 
اعلام شرکت مترو نسبت به فراخوان جذب سرمایه گذار برای دیگر ایستگاه های مترو اقدامات لازم را انجام دهد تا 

چراغ اقتصاد شهری را در دیگر ایستگاه ها نیز روشن کند. 
به گزارش ایمنا، ایســتگاه مترو به عنوان فضای عمومی شــهری همواره پذیرای جمعیت انسانی بسیاری در روز 
 اســت، از این رو نادیده گرفتن ظرفیت های تأثیرگذار در تعاملات اجتماعی مناسب می تواند این فضای شهری را 
 به معضل شــهری تبدیل کند. شناســایی شــاخص های مؤثر بــر شــکل گیری و افزایش فضاهــای جمعی 
در ایستگاه های مترو موضوعی حائز اهمیت است، چراکه شرایط لازم را برای حضور نقش اجتماعی شهروندان در 

این فضای شهری فراهم می آورد.

شنبه ۱۷ آذر ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الثانی  ۱۴۴۶ / ۷ دسامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۴۴

رئیس کمیســیون عمران، معماری، شهرســازی و 
بافت تاریخی شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: 
تنهــا از طریق یکپارچه ســازی مدیریت شــهری و 
ایجاد هماهنگی بین نهادها از جمله سازمان میراث 
فرهنگی می توان به حفظ و توســعه پایــدار بافت 

تاریخی شهر اصفهان امیدوار بود.
رســول میرباقــری در گفت وگو با »ایمنــا« با بیان 
اینکه نبود هماهنگی و تعامل کافی میان شهرداری، 
ســازمان میراث فرهنگی و ســایر نهادهای مرتبط، 
یکی از مشکلات مهم در حوزه حفظ و توسعه بافت 
تاریخی اصفهان است، اظهار کرد: این نبود هماهنگی 
منجر به ناهماهنگــی در سیاســت گذاری ها، نبود 
شــفافیت در نظارت ها و کندی در اجرای پروژه های 

مربوط به حفاظت از بافت تاریخی شده است. وی 
افزود: تنها از طریق یکپارچه سازی مدیریت شهری 
در این حوزه و ایجاد هماهنگی بین نهادها می توان 
به حفظ و توســعه پایدار این مناطق امیــدوار بود. 
رئیس کمیســیون عمران، معماری، شهرســازی و 
بافت تاریخی شورای اسلامی شــهر اصفهان گفت: 
باید نقش هر نهاد به طور دقیق تعریف و برنامه های 
مشترکی برای بازسازی و حفاظت از بافت تاریخی 
تدوین شــود، زیرا این موضوع می توانــد به بهبود 
کیفیت زندگی ساکنان و رونق گردشگری در مناطق 
تاریخی کمک کند. میرباقری با اشاره به اینکه یکی از 
چالش های اصلی در حوزه حفاظت از بافت تاریخی 
اصفهان، کمبــود بودجه و منابع مالی کافی اســت، 

تصریح کرد: با وجود ارزش فرهنگی و تاریخی بالای 
این مناطق، بودجه تخصیصی به مرمت و نگهداری 
از این بناها کافی نیســت و گاه حتی کمتر از بعضی 
شهرهای کشور است؛ این مسئله موجب می شود تا 
روند مرمت و بازسازی با کندی همراه شود و بسیاری 
 از بناهــای تاریخــی در معرض خطر فرســایش و 
تخریب قــرار گیرند.رئیــس کمیســیون عمران، 
معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی 
شــهر اصفهان با اشــاره به ضرورت توجــه دولت و 
نهادهای مرتبط به برای حفاظــت از بافت تاریخی 
اصفهان عنوان کرد: این شــهر به عنوان گنجینه ای از 
میراث فرهنگی ایران نیازمند حمایت های بیشتر و 

برنامه های توسعه ای گسترده تری است.

رئیس کمیسیون عمران شورای اسلامی شهر اصفهان مطرح کرد

ضرورت هماهنگی میان نهاهای مسئول برای حفظ بافت تاریخی اصفهان

مدیرعامل سازمان پارک های و فضای سبز شهرداری اصفهان خبر داد

ساخت ۴ تصفیه خانه تکمیلی پساب در اصفهان مطابق با 
آخرین فناوری روز دنیا

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: شهرداری این کلان شهر ساخت چهار 
تصفیه خانه فاضلاب را با اســتفاده از آخرین فناوری روز دنیا در حال اجرا دارد. مجتبی حق شناس در 
گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: سفره آب زیرزمینی شهر اصفهان عمدتاً توسط زاینده رود تغذیه می شود 
و این در حالی است که خشک شدن زاینده رود مشــکلاتی برای تأمین آب فضای سبز شهر اصفهان 
به دنبال داشته است. برای حل این مسئله و حفظ فضای سبز اصفهان به عنوان ریه تنفسی شهر استفاده 
از پساب فاضلاب تصفیه شده به عنوان یک کار زیرساختی در دستور کار شهرداری قرار گرفته است. وی 
افزود: شهرداری این کلان شهر علاوه بر امضای قراردادهای جدید خرید پساب، ساخت چهار تصفیه خانه 
فاضلاب دیگر را با استفاده از آخرین فناوری روز دنیا با پرداخت هزینه های زیاد، بهسازی شبکه آبیاری، 
خطوط انتقال و ساخت مخازن آب برای ذخیره پساب تصفیه شده را در حال اجرا دارد تا آب مورد نیاز 
فضای سبز مناطق پانزده گانه شهر تأمین شود که امید می رود این طرح ها در سال آینده به بهره برداری 
برسد. حق شناس تأکید کرد: تاکنون پیرامون شهر اصفهان حدود ۱۰۰ کیلومتر لوله انتقال پساب اجرا شده 
است و سپس انشعاب هایی از آن گرفته شده تا فضای سبز شهر اصفهان با استفاده از پساب به عنوان آب 
پایدار، آبیاری شود. وی گفت: استفاده از پساب تصفیه شده برای آبیاری فضای سبز موجب می شود تا 

استفاده از آب های زیرزمینی کاهش پیدا کند.

اعتبار ۵۰ میلیارد ریالی برای نصب و اصلاح تجهیزات ترافیکی 
منطقه ۱۰ اصفهان

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون، بیش از ۵۰ میلیارد ریال صرف نصب 
و بهسازی تجهیزات ترافیکی مختلف در این منطقه شده است.

محمد صیرفی نژاد در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: این اقدامات شامل نصب چراغ های راهنمایی، بولارد، 
جداول جدا کننده بتنی، گل میخ، آینه ترافیکی، استندهای دوچرخه، همچنین بهبود شرایط ترافیکی در 
نقاط مختلف منطقه در راستای تأمین ایمنی و رفاه شهروندان است. وی افزود: هدف اصلی این پروژه ها 
کاهش ترافیک، جلوگیری از تصادفات و فراهم کردن شرایط مطلوب برای عبور و مرور است. صیرفی نژاد 
بیان کرد: منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان با بهره گیری از کارشناسان مجرب و استفاده از تجهیزات پیشرفته، 
به طور مستمر در راستای بهبود وضعیت ترافیکی و ارائه خدمات بهتر به شهروندان فعالیت می کند. وی 
تأکید کرد: با توجه به نیاز روزافزون به اصلاح و ارتقای زیرساخت های ترافیکی، شهرداری همچنان به 

اجرای پروژه های ترافیکی در این منطقه ادامه خواهد داد.

دریافت ۳۰۷ تن قیر یارانه ای برای آسفالت معابر بافت فرسوده 
منطقه ۱۴ اصفهان

مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان گفت: با پیگیری های شهردار اصفهان ۳۰۷ تن قیر یارانه ای از وزارت 
راه و شهرسازی دریافت شــده اســت که این میزان قیر امکان تولید حدود ۶۰۰۰ تن آسفالت را فراهم 
می کند و با این حجم آسفالت، امکان روکش آسفالت ۶۰ هزار متر مربع از معابر بافت فرسوده منطقه 

۱۴ شهرداری فراهم شده است. 
محمدمهــدی کریمی در گفت وگو بــا »ایمنا« اظهــار کرد: بر اســاس هماهنگی های انجام شــده و 
برنامه ریزی های صورت گرفته، این پروژه در محله های ارزنان، دارک، مهدیه و دو طفلان اجرایی خواهد 
شد و تاکنون حدود ۱۰۰۰ تن آسفالت در محله های دارک و ارزنان استفاده شده است. مدیر منطقه ۱۴ 
شهرداری اصفهان با اشاره به بازخورد مثبت این اقدامات تأکید کرد: این عملیات بازتاب بسیار خوبی 

داشته و رضایت شهروندان را به دنبال داشته است.

خبر روزاخبار

رئیس کمیسیون سلامت شورای 
اسلامی شهر اصفهان خبرداد؛

حمایت شهرداری اصفهان 
از ساختمان های سازگار  با 

محیط زیست 
رئیس کمیســیون ســلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شــورای اسلامی شهر اصفهان 
گفت: شــهرداری اصفهان با تصویب لایحه ای، 
ســاختمان هایی را که در طراحی و ساخت به 
اصول زیســت محیطی پایبند باشد، با تخفیف 
۵۰ درصدی در عوارض زیربنا و تراکم تشــویق 
و حمایت می کند. سید امیر سامع در گفت وگو 
با »ایمنا« اظهارکــرد: شــهرداری اصفهان در 
راســتای اجرای برنامه ۱۴۱۰ و کاهش آلودگی 
هوا، اقدامات گســترده ای را در دستور کار قرار 
داده است؛ این تلاش ها که بخشی از اهداف خرد 
راهبردی مدیریت شهری به شمار می رود، شامل 
تدوین لوایح قانونی، توســعه زیرساخت های 
حمل ونقل عمومــی، افزایش فضای ســبز و 
تشویق استفاده از انرژی های تجدیدپذیر است. 
وی با اشاره به تشــکیل قرارگاه محیط زیست 
برای هماهنگی های بین دستگاهی افزود: یکی 
از محورهای کلیدی این برنامــه ایجاد قرارگاه 
محیط زیست است که جلســات آن با حضور 
شهردار، معاونان، اعضای شورای اسلامی شهر، 
مدیرکل محیط زیست و مدیران استانی مرتبط 
برگزار می شــود؛ این قرارگاه به صورت مستمر 
موضوع کاهش آلودگی هوا و نظارت بر اجرای 
روش های کنترل آلودگی را دنبال می کند. وی 
با اشاره به توسعه حمل ونقل عمومی به منظور 
راهکاری بــرای کاهــش آلودگی هــوا گفت: 
شهرداری اصفهان گام های مؤثری در گسترش 
حمل ونقل عمومی برداشــته کــه از جمله آن 
می توان به افزایش اتوبوس های شهری اشاره 
کرد؛ تعداد اتوبوس های فعال از ۶۰۰ دســتگاه 
به بیش از ۹۰۰ دستگاه رســیده و هدف گذاری 
برای رســیدن به ۱۰۰۰ دســتگاه در حــال اجرا 
اســت، همچنین تعمیرات اساســی و اورهال 
اتوبوس های فرسوده در دســتور کار قرار دارد. 
سامع افزود: قرارداد خرید ۵۰ دستگاه اتوبوس 
برقی منعقد شــده و به زودی این وسایل نقلیه 
دوستدار محیط زیست وارد ناوگان حمل ونقل 

عمومی کلان شهر اصفهان خواهد شد.

رئیس اداره ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان از افزایش 2۰ درصدی تماس های هفته اول آذر امسال شهروندان با سامانه ۱۳۷ نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰2 
خبر داد. محمدتقی رفیعی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به برقراری تماس ۱۱ هزار شهروند با سامانه ۱۳۷ شهرداری اصفهان طی این هفته اظهار کرد: تعداد تماس ها 
نسبت به بازه مشابه سال گذشته حدود 2۰ درصد افزایش پیدا کرده است. وی افزود: از مجموع ۱۱ هزار تماس، ۶۷۰۰ تماس مربوط به موضوعاتی بود که شهروندان 
درخواست اجرایی داشتند و موضوعات مطرح شده برای پیگیری و انجام اقدامات لازم به مناطق پانزده گانه و سازمان های شهرداری اصفهان ارجاع شد. رئیس اداره 
ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان تصریح کرد: در این هفته حدود ۴۳۰۰ تماس شهروندان با ۱۳۷ مربوط به درخواست مشاوره بود که همکاران ما در مرکز ارتباطات 
مردمی شهرداری اصفهان آن ها را راهنمایی کردند. رفیعی با اشــاره به برگزاری کنگره 2۴ هزار شهید اســتان از ۶ تا ۸ آذر ، گفت: یکی از رسالت هایی که در راستای 
اطلاع رسانی و پاسخگویی به شهروندان داشتیم استفاده از ظرفیت شبکه دسترسی شهروندان به مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان بود که تلاش کردیم از این 
ظرفیت در راستای برگزاری هر چه بهتر این رویداد استفاده کنیم. وی با بیان اینکه مهمانان و مخاطبان این اجلاسیه ملی از سطح استان اصفهان و سطح کشور بودند، 
همچنین تعداد قابل توجهی از دعوت شدگان این اجلاسیه از اصفهان بودند، تصریح کرد: توزیع کارت ورود به اجلاسیه در سطح شهر را همکارانم در مناطق پانزده گانه 

از طریق ۱۷ فرهنگسرا انجام دادند و شهروندانی که با سامانه ۱۳۷ تماس گرفتند به نزدیک ترین مرکز محل سکونت خود معرفی شدند تا کارت ورود را تهیه کنند.

افزایش ۲۰ درصدی تماس ها با سامانه ۱۳۷ اصفهان

 مجلس عزای 
حضرت زهرا)س( در  دفتر 

نماینده ولی فقیه در 
استان اصفهان

همزمــان با ایام ســوگواری شــهادت 
حضــرت فاطمــه زهرا)س( مراســم 
عزاداری در دفتر نماینــده ولی فقیه در 
استان و امام جمعه اصفهان برگزار شد.

عکس خبر

عکس: ایمنا
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طی مراسمی با حضور فرمانده ســپاه حضرت صاحب الزمان)عج( استان اصفهان، 
ساختمان شــماره 3 مخابرات منطقه اصفهان به نام سردارشــهید حاج عباس 
نیلفروشان تغییر نام یافت. سردار سرتیپ مجتبی فداء در این آیین که با حضور 
مدیران و کارکنان مخابرات منطقه اصفهان برگزار شــد؛ نامگــذاری اماکن به نام 
مقدس شهدا را از مصادیق زنده نگاه داشــتن یاد و خاطره شهدا دانست و گفت: 
اتفاق مبارکی که به همــت مخابرات منطقه اصفهان رقم خــورده می تواند قدمی 
در راه پاسداشت خون شهید عزیز حاج عباس نیلفروشــان و سایر شهدا باشد و 
نمایانگر ارادت قلبی به شهدا و آرمان های آنهاست. وی با اشاره به نقش بی نظیر 
مردم، رزمندگان و ســرداران اصفهان در دوران پرافتخــار دفاع مقدس اظهار کرد: 
اســتان اصفهان در ابتدای جنگ با 6.5 درصد منابع، 10 درصد شــهدا را از آن خود 
کرد. وی ادامه داد: نمره و شاخص ایثارگری استان اصفهان بسیار بالاست و رهبر 
انقلاب جملاتی در وصف اصفهان دارند که برای هیچ استانی به کار نبرده اند؛ در یک 
روستای استان به نام دره بید، در زمان جنگ هیچ مردی نمانده بود و زنان، شهدا را 
تشییع کردند و این موارد تنها در اصفهان دیده می شود. سردار فداء عنوان کرد: ما 7 
مدرسه با بیش از 100 شهید و یک مدرسه شهید منتظری با 234 شهید در اصفهان 
داریم. تعداد 10 شهرســتان اســتان دارای بیش از 1000 شهید هستند و خود شهر 
 اصفهان دارای 13 هزار شهید است که گلستان شهدا تنها یک سوم این شهدای را 

در خود جای داده است. 
مدیر مخابرات منطقه اصفهان نیز در این مراسم طی سخنانی ضمن ابراز خرسندی 

از این اتفاق پرخیر و برکت گفت: خدا را شاکریم که به ما و مجموعه مخابرات استان 
این توفیق را عنایت فرمود تا بتوانیم قدمی هر چنــد کوچک در راه تعالی فرهنگ 
شهید و شهادت برداریم. اسماعیل قربانی بیان کرد: این حرکت مبارک در مخابرات 
منطقه اصفهان قبلًا نیز تکرار شده و ساختمان های ستاد و شماره دو این مجموعه 

به نام شهیدان حاج قاسم سلیمانی و حاج محمدرضا زاهدی مزین شده است. 
گفتنی است، ســردار سرتیپ پاسدار شهید »عباس نیلفروشــان« از فرماندهان 
پیشکســوت و جانبازان ســرافراز دفاع مقدس و مستشــار ســپاه پاســداران 
انقلاب اســلامی بود که شــامگاه ششــم مهر 1403 در حمله تروریســتی رژیم 
 ســفاک صهیونیســتی به منطقه  ضاحیه بیروت لبنان و در عملیات ترور شــهید 

سیدحسن نصرا... )ره( به همرزمان شهیدش پیوست.

 به گــزارش روابط عمومــی اداره کل دامپزشــکی اســتان اصفهــان، اردوی 
 جهاد دامپزشــکی اســتان اصفهان در2 روستای شهرســتان خمینی شهر در 

تاریخ 6 آذر ماه به مدت یک روز برگزار گردید.
 این اردوی جهادی با محوریت شــبکه دامپزشکی شهرستان خمینی شهر و با 
همکاری بسیج و بخشداری شهرستان با هدف خدمت رسانی رایگان به دامداران 
در روستاهای تیرانچی و قلعه امیریه این شهرستان با شرکت 6 تیم عملیاتی و 

10 نفر نیروی های جهادی بخش دولتی و خصوصی دامپزشکی به اجرا در آمد.
در اجرای یک روزه این اردوی جهادی، تعداد 3 هزار و 600 رأس دام ســبک و 
سنگین علیه بیماری های دامی و یک هزار قطعه طیور روستایی علیه بیماری 
نیوکاسل واکسینه، 40 قلاده سگ صاحبدار و گله علیه بیماری هاری واکسینه 
و همچنین 10هزار متر مربع از جایگاه های نگهداری و 2000متر مربع از بدن دام 
سمپاشی شد و 30 رأس دام سبک و سنگین معاینه شد و بروشور و پمفلت های 

آموزشــی در بین 150 نفر از حاضرین توزیع شــد و نکات آموزشی در خصوص 
بیماری های مشترک بین انسان و دام ارائه شد.

رئیس بنیاد نخبگان استان اصفهان گفت: نوبت مسئولان شهری، استانی و ملی 
است که به دانش بنیان ها اعتماد کرده و موضوعات اجرایی را به آن ها گره بزنند 

چون این شرکت ها تاکنون خوش درخشیده اند. 
به گزارش »ایراسین«، ساره گلی درحاشیه برگزاری بیست وپنجمین نمایشگاه 
دستاوردهای پژوهش و فناوری استان اصفهان با بیان اینکه محورهای نمایشگاه 
دستاوردهای پژوهش و فناوری براساس مطالبات استان بوده و آب، انرژی و 
محیط زیست سه موضوع دارای اولویت استان هستند، اظهار کرد: نیاز داریم که 
در رویدادهای مختلف این موضوعات پررنگ و در اولویت قرار گرفته شود. وی 
افزود: باید از ظرفیت دانش بنیان ها و هیئت های اندیشه ورز در رفع چالش های 

اولویت دار اســتان بهره گرفت و آن را بستری برای هم اندیشــی، آگاه سازی و 
تصمیم گیری در سطوح حاکمیتی قرار داد. 

رئیس بنیاد نخبگان استان اصفهان تصریح کرد: در عرصه فناوری و نوآوری شروع 
خوبی داشتیم و دانش بنیان ها مســیر را نیز خوب طی کرده اند اما حال نیازمند 

همت ملی و استانی هستیم تا ایده ها به بلوغ رسیده و بارور شوند. 
وی ادامه داد: نوبت مسئولان شهری، استانی و ملی است که به دانش بنیان ها 
 اعتماد کرده و موضوعــات اجرایی را بــه آن ها گره بزنند چون این شــرکت ها 
 تاکنون خوش درخشــیده اند و با مســئولیت پذیری بیشــتر در ادامــه راه نیز 

همراه استان خواهند بود.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان از شستشو و گند زدایی 51۹ 
مخزن ذخیره آب در این استان با هدف ارتقای کیفیت آب آشامیدنی در این دیار 
از ابتدای شهریور تاکنون خبر داد. به گزارش »ایرنا«، روابط عمومی آبفای اصفهان 
به نقل از ناصر اکبری، حجم این تعداد مخزن را بالغ بر 28۹ هزار متر مکعب اعلام 
کرد. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان ادامه داد: 6 مخزن دیگر 
نیز با حجم 862 هزار متر مکعب تا پایان بهمن شستشو و گند زدایی خواهد شد. 
اکبری حجم کل مخازن آب در مدار استان را حدود یک میلیون و 143 هزار متر 
مکعب تخمین زد و ادامه داد: حدود یک میلیــون و 15 هزار متر مکعب آن در 

مناطق شهری و بیش از 128 هزار متر مکعب آن در مناطق روستایی قرار دارد. 
وی در خصوص شستشوی شبکه های آبرســانی هم گفت: در 6 ماهه نخست 
سال، 202 کیلومتر شبکه آبرسانی به منظور نگهداری شبکه و خطوط انتقال آب و 
پیشگیری از بروز هر گونه مشکل احتمالی در کیفیت آب آشامیدنی مشترکان، 
شستشو و گندزدایی شد. به گزارش »ایرنا«، آبی که از منابع تأمین استحصال و 
در مخازن ذخیره می شود، همواره حاوی رسوباتی است که وارد مخزن شده و به 
مرور زمان بر روی هم انباشته می شود و به همین دلیل شست وشوی مخازن و 

شبکه های آب همه ساله در برنامه شرکت آبفا قرار دارد.

نامگذاری ساختمان شماره 3 مخابرات اصفهان به نام سردار شهید نیلفروشانشست و شوی ۵۱۹ مخزن ذخیره آب در استان اصفهان

برگزاری اردوی جهاد دامپزشکی استان اصفهان در شهرستان خمینی شهر

رئیس بنیاد نخبگان استان اصفهان:

موضوعات اجرایی را به دانش بنیان ها گره بزنید
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نشست صمیمانه برخی از اعضای مؤسسه ستارگان درخشان با جمعی از قهرمانان 
پارالمپیک در روز یکشنبه 11 آذر سال جاری به مناسبت روز جهانی معلولان برگزارشد. 
در این نشست آقایان علیرضا مختاری، هادی نوری، مجید صادق زاده، علی کریمی، 
حامد شوشتری و سرکار خانم ســولماز علیزاده حضور یافتند. در ابتدا ضمن خیر 
 مقدم توسط مدیر عامل مؤسسه ستارگان درخشان آقای محمد رضا یزدان پناه و 
رئیس هیئت مدیره جناب آقای حســین سیســتانی به حضار، رسالت و اهداف 
خیریه بیان شد. در ادامه جلسه، از این قهرمانان قدردانی شده و در پایان نیز حکم 
سفیر افتخاری و  هدیه ای به رسم یادبود به قهرمانان مهمان در این جلسه اهدا شد.

 حضور قهرمانان پارالمپیک در مؤسسه ستارگان درخشان )خیریه شجره طیبه(
به عنوان سفیر افتخاری
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